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ALSO
PROGRESS REPORT
CASE # 99-16215

CASE TYPE: Assist to Jefferson County

DATE TYPED: 04/20/99

Investigator Kevin Heaton

On 04/20/99 at approximately 1335 hrs., this Investigator and Investigator James
Rasmus:z2n responded to Littleton Porter Hospital, located at 7700 S. Broadway, to
interview shooting victims from Columbine High School in Jefferson County.

This Investigator and Investigator Rasmussen first interviewed a victim identified as:

DOYLE, JENNIFER
DOB - 01/19/82

DOYLE adwvised that after passing period for First Lunch, she was located in the library.
DOYLE heard gunshots and bombs going off. DOYLE stated she was hiding under a
desk in the library when two suspects entered

The suspects were described as:

. White males, 5°7-5’8, skinny build
Wearing biack boots, pants, and trench-coats

The suspects were randomly shooting at victims and at one time told everyone to stand
up.

One of the suspects said he was waiting to do this for a long time.
The suspect asked the second suspect, “You know what else I've been waiting to do?”
The second suspect said, “Yeah, stab some one.”

DOYLE said there were 30 to 40 people in the library and one victim, who she believes
was killed, was laying on top of her. ‘

DOYLE was able to run out the back door of the library to safety.

DOYLE sustained injuries to her right hand, to include breaks and fractures, from gunshot
wounds.

DOYLE said she saw a long gun, but could not describe any other weapons.
Investigator Rasmussen then interviewed a second victim identified as:

KYLER, ADAM

JC-001- 000003



PROGRESS REPORT
CASE # 99-16215

KYLER advised that he was running through the cafeteria to escape, when the shooting
began. That there were chairs flying through the air and something struck him in the back
and neck. That he believed he could escape, by hiding in a dark room near the computer
room. KYLER stayed in the dark room until he was able to leave the building. KYLER
saw one suspect wearing a trench coat, but could not identify the suspect further, nor what
weapons he carried

Investigator Rasmussen was advised by Hospital Staff that KYLER had brunt trauma,
injury to the back and spinal area. There was no additional information at this time.

Investigator Rasmussen then interviewed a third victim identified as:
JANKOWSK]I, JOCYE

JANKOWSKI a teacher at the school provided the following information. JANKOWSKI
that she was in the teachers’ lounge, adjacent to the student cafeteria, having lunch Two
fellow teachers were looking out he lounge window to the west

They stated, “What’s going on.”

JANKQWSKI locked out the window and saw two bloodied students’ bodies, lying on
the grass. JANKOWSKI then began to hear, what she described as, loud explosions and
gunshots along with screaming to the west of her location. JANKOWSKI thought the
gunshots and screaming was moving her way. JANKOWSKI, twe fellow teachers and two
students, locked themseives in a bathroom They heard a very loud explosion and
gunshots out side the bathroom.

They then decided to escape by going through the ceiling and she subsequently fell
through the ceiling, back into the lounge This is when she injured her knees and back.

They decided the best way to survive, was to open the door and try to escape the building,

They did this and were successful. During her escape, JANKOWSKI never saw the
suspects.

JC-001- 000004



** FOR ORIGINAL SEE:
AGENCY REPORTS:
LITTLETON PCLICE DEPARTMENT:
BACA, D. A.

¥e the spoke vith ;
Jennifer Doyle (0B 011982
vho stated the following;
That she is a junior at Coluabine High School,

That she was fn the library when this happened and ended up under the

table with thres quys; Cory {unk last name), unk name, 1ittle with blonde
hair, and Austin Ubanks,

That Cory had been shot. She was afraid he was dead because she was
laying on top of hia and she notized "blood leaking out.?

That & kid came in the 1ibrary vho had been shot in the stomach. He
told us to get under the table,

That she saw bullets bouncing off the wall,

That she heard gunshets and boabs and they kept getting louder.
That she saw one of the bombs thrown out the vindo.

That they told thes to come out from wnder the table.

They then left the library and came back.

They asked scaeone if his name was John but lohn was gone.

That when they came back they pullad the chair out from the table,
She saw the black boots and thought ot was the police. One of the
suspects then pointed his gun at her and shot four timey, fhe vas struck
in the right hand,

That she was sitting with her knees tucked up and her head was in her
aras.

That she thought that the one who shot her was Eric Harris. She
disn't know his aame prior to this incident but saw his picture on T.V,
She safd she was watching Channel &, and 1t was the picture on the right
§ide of the screen. He was wearing black boots and black pants and he was
a dirty blonde,

That she heard one of thea say to the other one, 'Do you know what
glse ['ve been wanting to do? Stab someons.?
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** FOR ORIGINAL SEE:
AGENCY REPCRTS:
LITTLETOK PCLICE DEPARTMENT:
BACA, D. A.

That Cory case up from the dack of the library and got uader the
table,
That she had been sitting at the front tabie, She had a black backpack
vith 5 calculater in it,

That kustin said (after the shooting), e ot to get out of heps.t
Ten to fiftean of thea thes ran 1o the back goor and out of the school.
They them ducked behind a police car,

That shots continued the entire time. She said they heard bombs going
off. Tha cops said they were coming fros the kitchen area.

That both suspects wers carrying "long guas®,

That she sar only two people doing the shooting and throwing the
boabs,

“Deteslioe.
Joon Seclhreces
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JENNIFER DOYLE, DOB/01-]19-82

e

INV ATION:

On 3-18-99, ar about 0930 hours, [ interviewed Jennifer Dovle at her residence. Jennifer was in the library at Columbine High
School on 4-20-99 when the shootings occurred. I requested that Doyle begin with the beginning of her day and tell me her

activities and observations.

Doyle stated that she parked her car in the Junior parking lot, facing Pierce, at about $720 hours. She went to the Trngonometry
class with Mr. Smith for first peried. Second period she was in Science with Mr. Friesen. I asked her about the announcements
made during that period. She stated that she doesn’t recall anything unusual from the anrouncements. Third pericd was
Language Arts with Ms. Hoffman. Fourth period she went to Gym with Mr, Place, She stated that fourth period was out about

ten minutes early, approximately 1100 hours. Doyle stated she has “A" lunch for fifth period.

Doyle stated that no one associated with the “Trench Coat Mafia” are in any of her classes. She stated she was not familiar with
the group prior to the shootings. She had never seen Eric Harris before. She does remember Dylan Klebold because she went
to elementary school with him at Governor’s Ranch Elementary Both of them were in the Chips Program, which is a special
program for advanced students. Doyle stated she had seen‘-before, in the hallway, but did not know him by name

She does recall. being someone who wore a trench coat.

At 1100 hours, Doyle went down to the cafeteria. There she sat at a table which the map I showed her designed as table "E ©

| Oty o gnaty Unnt Mumber } Supervisor Initials and Date Assigned To Page |
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CONTINUATION o Reporting Agency Reporting Officer Case Report No
SUPPLEMENT X JCSO OBBEMA 99.7625-8
Cannecting Case Report No. Victim Name Original Report Date This Report
05-19-99
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She sat there with her friend, Eric Schmidt, for about five minutes. She stated that feflow student, Kelly Burgesser, joined them.
Burgesser has fourth period off. Doyle stated that she saw nothing out of the ordinary when she was in the cafeteria. She did
not chserve anyone carrying anything heavy into the cafeteria, nor did she see the suspects or anyone associated with the

“Trench Coat Mafia.”

She stated after about five minutes in the cafeteria she and Burgesser went upstairs to use the phones near the main office. She
stated that Burgesser was not feeling well and was making a call to her parents to have them pick her up. After the phone call
was made, Doyle went to the library, while Burgesser went back down to the cafeteria. [ asked Doyle what route she took to
the library. She could not remember specifically, but thought that she went down the hallway berween the Tech lab and the

language atts room, then west along the south main hall, then north to the library entrance.

When she entered the {ibrary, Doyle placed her backpack on a table. She indicated on the map that I showed her that this was
table number one. At that same table was student Mark Kintgen, | asked Doyle who else she saw in the library. She stated that
sitting in a chair next to the window at the library entrance was Val Schmurr. At the table designated as number 2 on the map
were students Lisa Kruetz, Lauren Townsend. and Jeanna Park. At the table marked number 3 on the map were two students,

Blair and Hochhalter.

When Doyle first went into the library she went towards the west end to look for a friend. When she didn’t see the friend she
went back to table number one. 1asked Dovle if she made any observations outside the west windows. She stated she did not
go that far and ar that time nothing had caught her anention. When she returned to tabie one, a female teacher, whose name she
did not know but identified as “the one who made the $-1-1 call”, entered the library screaming that someone had 2 gun. The
teacher was telling everyone, “Get under the tables!” After the teacher entered, a maie student entered and was hunched over

Although she did not see blood on the male student, she could tell that he was hurt. She statgd then she took the matter serfously

Doyle was going to get underneath tabie one, but thought that it did not provide enough cover for her. She thought she was 00

exposed. Doyle ran to the back of the library on the south. She hid undemeath the table designated as number 14 on the map
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1 asked her whe was under the tabie with her. She stated Austin Eubanks, Corey DePooter, and Danny Mauser, She described

Mauser as a male student with biond hair.

Doyle then began to hear gunshots and bombs geing off. [t sounded as if they were coming from the hallway tn front of the
library entrance. She did not see the suspects enter the library. She thought the suspects were int the library when she heard a

male veice say, “Get out from under the tablest” Doyle said no one moved.

Doyle had the impression that the gunmen left the library at this time. She stated she still heard gunshots, but the shots did not
sound as joud. She thought the shots were perhaps coming from the hallway or downstairs. She stated that the gunshots were

CONINUOUS.

Dovle stated that she was under table 14 for about five to ten minutes. She thought the suspects were gone. Then she heard
a window shattering, She heard the comment from a male voice saying something to the effect that “the library’s going to go
She said there was a panic sound to the male’s voice. At this point she thought that there was a bomb in the library and that the

bomb was going to go off.

Dovle stated there was a male student sitting underneath the table that the map had designed as number 11. She stated thai the

male looked calm, She thought he was handling the situation much better than she was.

Dovle then heard the gunmen being very loud and laughing. She could not tell what they’re words were, and she could not
distinguish how many voices were talking. She began to see builets bouncing off the south wall near her. She described 1t as
“little bail things bouncing off the wall.” She glanced up and saw a suspect, all in black, walking between the book cases just

to her east. | asked her which direction the suspect was walking. She stated she couid not remember.

She then heard a male voice very close to her asking, “What’s your name?” The person responded, “John Savage.” The male

responded, “Oh, we know you, get out of here.” Doyle stated at this point she thought perhaps the police were in the library
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She thought that was why somebody was being let go. Just then, one of the suspects puiled a chair out from underneath tabie
14 where she was at. She glanced up and saw two sets of black boots standing to the east side of her table. One was_in# next
to the table, on the east. The other one was a little further away to the northeast. She again thought perhaps it was the police
because of the black boots. She glanced up to where she could see the entire bodies of the two individuals, They were white
males. She stated she did not recognize them. She said that they were dressed in black. [ asked her if the suspects were wearing

masks. She stated they were not. She only glanced at them, then looked away.

Doyle stated that later that evening while in the hospital, she saw a t.v. news program which identified the two shooters as Eric
Harris and Dylan Klebold. She stated she knows that the individual standing closest to her table was Dylan Klebold because

ne was tailer and bigger than the other male.

Noyle stated that the gunmen, she later could identify as Kleboid, had a shotgun which he was holding with both of his hands

« asked her if it was a single or double barrel shotgun. She stated she did not know. She stated there was another gun on
Klebold’s left side. She stated *“it was not a little gun™ and that there was a piece coming out from the bottom of the gun  We
looked at a newspaper which had silhouertes of the guns used in the shooting. She pointed out that the gun she was describing

as being on Klebold’s left side was the Tech 9.

After Klebold pulled the chair out, he shot the shotgun underneath their table. T asked her if it was one shot or more than one
shot. She thinks it was only one shot. Doyle had her right hand resting on Corey DePooter’s right shoulder when the shotgun
blast occurred, She stated she began screaming. She stated she was probably screaming for a while because at one poinr she
realized that she was screaming and that she needed to stop. When she stopped screaming she felt a tingling sensation.
described as “pins and needles”, in her right hand. She could hear both male suspects laughing. She put her head down on top
of Cory DePooter’s back, Her head was facing to the west because she did not want the suspects to see her. She kept her gves

open, but was trying to play dead. [ asked Doyle if she saw any weapons being held by Eric Harris. She stated she did not.

Doy'e looked at her hand and saw that she was wounded, She took Corey DePooter’s shirt and wrapped her hand in it. Doyle
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stated she could see that there was a stream of blood flowing down along the left side of DePooter. She stated she knew that
he had been killed. She heard DePooter breath his last. There were no conversations with DePooter. Doyle stated that prior
to a gunmen coming to her table, DePooter had been encouraging her and Eubanks by saying that everything was going to be

all right.

The next comment she heard from the suspects was one saying, “You know what eise I’ve wanted to do?” The other suspect
replied, “Yeah, stab someone.” This was when Doyle kept her face to the west and did not move. She thought that if she moved

she would be stabbed by the suspects.

I asked Doyle to describe her wounds. She described shotgun pellets. Three peliets entered her right hand (one crushed her ring
finger, another one entered her wrist, and another one entered the back of her hand.) She stated that there were two exit wounds.
one coming out in the thumb area, and one just below her pinky finger. Doyle has a meral plate and screws holding her ring

finger together.

Daoyle is unsure if any other shots were fired after she was injured, She stated that she felt as if most of the gunfire happened
prior to her being shot. Dovle stated that she and Eubanks laid for 2 while underneath the table. When Doyie first thought that
the suspects had left the library because it became quiet, she said something to Eubanks. Eubanks responded, “Shhh™ and the

rwo of them did not talk for a while.

At one point Eubanks tapped her and satd, “We've got to get out of here.” The two of them back out from under the table
Doyle beiieves they went towards the south wall and then ran north along the west wall where the windows are, then 1o the
northwest exit. Dovle remembers seeing a girl sitting down underneath the south computer table as she was running towards

the exit. She stated that the girl was injured. There were about 15 students at the exit trying to get cut of the library.

Doyle could not remember anyone eise underneath table 14 getting out and running when she and Eubanks did. She thought

later on that the student underneath her table was Mauser, and that Mauser had been killed.
JC-001- 000011
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Doyle stated that when she exited the northwest deor of the library she ran behind a police car which was 20 1o 30 away She
ran behind the police car where two police officers were positioned. She could not say whether shots were being fired at thar
time. She stated that the male students began to take off their shirts to use them to help with the wounded. It took a whiie, but
pelice cars began coming up to evacuate the students, She stated she betieves she was in the third police car which came 1o get
students. She was taken to a neighborhood southwest of the schogl. Doyle could not remember anything further about the

incident.

[ advised Doyle that Mauser had been found underneath table number 9. This surprised her. [ told her that the student
underneath table 14 had the last name of Bail. She looked his picture up in the yearbook and stated that she remembers the
student as having blond hair, which Ball had. She does not recall anything that Balg did underneath their table or when he left

the library,

Doyle stated she left a biack backpack in the library which contained five black notebooks. The only thing of vajue in her

backpack was a TI82 calculator. Doyle stated she did not know her locker number, but she shares a locker with Burgesser
My interview with Doyle concluded at about 1200 hours.

DISPOSITION: Open.
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- Library Witnesses
Name: Jenw: e LoyLe Intarview Date: Detactive/Agency: DN#:
Ad-rass/Phone: 5/ 3-5C B Powma [ T8
[
~l5-BZ

Injured/hon-injured

If injured, Daescribe:

5Bl Form: Yes/No §
Medical Release Yes/No ? /A
Location when incident started: ~/&@#=Y
Table# /,y Direction faging: E
Positive ID YES/NC
Suspect(s Weapon Description LocationSeen ~  Ifvesexplain
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT
SUPPLEMENTAL REPORT
REPORTING AGENT: Greenwaell CASE NUMBER: 99-038858
TIM: Eubanks, Stephen “Austin” DATE OF REPORT: 04-27-98
urFENSE: AOA-J.C.§.D./Homicide

WITNESS LIST:

Agent M, Greenwell
LPD Investigations Division {303) 887-7233
- assighed case investigation;

EUBANKS, Stephen “Austin” DOB: 10-07-81

= (303) 347-8911

~ shooting victim; in library with victim DePooter when shot; can 1D suspects;
PARENTS: Stephen & Joni Eubanks

Dr. Antuna
Adventist Litfleton - Porter Hospital
- attending physician

OBSERVATION/INVESTIGATION:

On Tuesday, 04-20-99, at approx. 1240 hrs., | responded to Adventist Littieton Hospital to interview victims and
witness to the shooting at Columbine High School. When | arrived at the hospital, | interviewed severat pecpie,
including Stephen “Austin® EUBANKS.

| asked Austin, after being treated for his injuries, what happened. Austin said he and his best friend, Corey
DePooter, were sitting in the library when they heard noises which sounded like someone hammering against the
wall. Austin said another students said it sounded like gun fire. Austin said it sounded as if it was coming from
outside, to the north and west of the library, Austin said he felt the library start shaking and heard several
explosions. About this time, Austin said several students came running inte the library, along with a teacher, and

the teacher was yelling to get under the tables as there were peaple with guns in the building. Austin said he,

Page 1of 3
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LAKEWOOQD POLICE BEPARTMENT
SUFPLEMENTAL REPORT
REPORTING AGENT: Greenwell CASE NUMBER; 99-038856
YICTIM: Eubanks, Stephen “Austin” BATE OF REPORT: 04-27-9¢
FFENSE: AQA-J.C.8.D./Homicide

Corey, a female students identified as Jennifer Dayle, and an unknown freshman student all crawied under the
same table. Autsin said they were about the second from the last table, As they hid under the table, Austin said
he heard “them” come into the room. When they came inte the room, Austin said he heard a bomb go off, but it
was ot near where he was. Austin said he could hear "them” walking around the room randomiy shooting under
the tables. When “they” got to the table he was under, Austin said "Dylan” pointed his gun under the table, directly
at Corey, and pulled the frigger. Austin said Dylan continued shooting under the table, but Austin had his head
covered at this time. When Austin lcoked up, Corey had been shot and was bleeding profusely and Austin said
he knew Coray was dead. Austin said he then heard a male subject, elsewhers in the library, ask Dylan and Eric
what they were doing. Dylan responded, “Killing peoplel” and told the maile subject to get out and he heard
running from the room. Then, Austin said he heard one of the subjects say something about deing something he
has always wanted to do and he took a knife out of a side pocket on his pant leg. Austin belisved they were going
o go cut someone. Austin said someone said they left and they ail got up and ran from the library, outside. Orice
outside, Austin said they were met by officers and told tc get behind a police car as there was someane on the
of. Austin said he heard someone say there were three of them and he thought he heard the name-

[ asked Austin if he knew the people shooting, Austin said he knows their first names, Dylan and Eric. Austin
described Dylan as tall (6-02 to 6-04), approx. 160 lbs., 17-18 years old, pale white complexion, bionds medium
length hair, unshaven, *goofy looking”, wearing black cargo pants, but *...no trench coat today!” | asked Austin

what he meant by “...no trench coat today!” Austin said Oylan is always seen in his trench coat, along with Eric

and -

Next, | asked Austin to deseribe Eric. Austin said Eric is the shorter of the two and is approx. 3-10 to 5-11, shorter

hair in length, thin build, and walks "bow-legged”. Austin was not certain what Eric was wearing.

[ asked Austin if he knew what- was wearing. Austin said he did not actually se- but heard.was
with them and always sees- with Dyian and Eric at school.

Page 2 of 3
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT
SUPPLEMENTAL REPORT
REPORTING AGENT: Greenwell CASE NUMBER: 99-038856
1CTIM: Eubanks, Stephen “Austin” DATE OF REPORT: 04.27.99
QFFENSE: AQA-J.C.5.D./Homicide

| asked Austin if he saw what each of them was carrying. Austin said both had combat boots, body armor, shot
guns, pipe bombs, and ane had a knife on his pant leg. | asked Austin if he knew what was used to shoot Corey.

Austin said it was a semi-autornatic of some type, but was not certain if it was a rifle or handgun.

Austin was examined by Dr. Antuna and released after being examined. Austin's injuries were to his right hand
{index finger and small finger), and a two inch grazing type wound on his left knee. The injuries to Austin’s index
finger required three stitches. Austin said he received the wound from sither a bullet or fragment while under the
table. Austin's injuries were photographed by an Arapahoe County S.Q. crime lab. photographer.

No additional information at this time.

WASTS Fin Syae _r-/g/ DAy, 25

Detective's signature/number/date Sergeant's signature/number/date
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Jefferson County Sheriff’s Department 39-7625

on 04/29/99, Detective Boatright (I0) was assigned lead
ALNi1880, requesting he contact and interview Austin Eubanks.
Within the narrative of the lead, I0 was informed Austin Eubanks
was in the library when the incident occurred. I0 was also
supplied information from Detective Kreutzer with the Golden Police
Department who advised Rustin Eubanks had initially been
interviewed by Detective Greenwell with the Lakewood Police
Department as he was being treated in a hospital emergency room.

On 05/04/93 at approximately 1200 hours, IO met with Austin
Eubanks and his father, Steve Eubanks, at the Arvada Police
Department. IO would note when setting up the interview, Steve
Eubanks requested the interview of his son be conducted at the
Arvada Police Department. Upon contact with Austin Eubanks, IO
confirmed he is 17 years of age, DOB: 10/07/81. Austin Eubanks
resides at

Austin Eubanks indicated he is presently a junior at
Columbine High Scheool. As point of clarification, Austin Eubanks’
father, Steve Eubanks, remained for the interview.

IO subsequently requested Austin Eubanks provide an account of
his activities on 04/20/99, beginning at the time he arrived at
school. Austin Eubanks told IO he normally receives a ride to
school from his father as was the case this date. Austin Eubanks
stated he believed his father dropped him off at schocl at
approximately 0730 hours. Austin Eubanks indicated his father let
him off in the northeast faculty parking lot and he subsequently
utilized the main sast entrance to enter the school. Austin
Eubanks told IO based on his reccllection of that date he
immediately went to his first period class. Pursuant to
questioning, Austin Eubanks stated he did not recall seeing any
unusual activity when he arrived at school.

mustin Fubanks indicated he went to his lst peried class which
he identified as "World Lit." Austin Bubanks stated his lst period
class begins at approximately 0730 hours and concludes at
approximately 0820 hours. Austin Eubanks identified his World Lit
instructor as "Mr. Webb." According to Austin Eubanks, his "World
Lit" class is located in the "east center section near the front of
the school® (referring to the upper level).

Austin Eubanks reported he then attended his 2nd periocd class
which started at approximately 0825 hours and concluded at
approximately 0920 hours. BAustin Eubanks identified his 2nd period
class as "World of Work" which is taught by "Ms. Inman." According
to Rustin Eubanks, his 2nd period class was taught by a substitute
on 04/20/95. Austin Eubanks did not recall the name of the
substitute teacher. Austin Eubanks stated his "World of Werk" is
locared on the main level of the school '"towards the northeast."
Austin Eubanks further referenced that classroom as the "clothing
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Austin Eubanks reported he then attended his 3rd pericd class
which started at approximately 0925 hours and concluded at
approximately 1015 hours. Austin Eubanks identified his 3xd periocd
class as "Chemistry" which is taught by "Mr. Friegen." JAustin
Eubanks stated his "Chemistry" clasg 1s located on the main level
of the school in the "Science area.”

In respect to his 4th peried class, Austin Eubanks stated it
began at approximately 1020 hours and ceoncluded at approximately
1110 hours. Austin Eubanks identified his 4th period class as
"Wood Shop" which is taught by "Mr. Asleson." Austin Eubanks
indicated his wood shop class is located on the main level cf the
school in the far northeast sgection of the building

Austin Eubanks reported after his 4th period class ended, he
then met with his girlfriend, Andrea Banister, somewhere in the
norcth hallway. Austin Eubanks peinted cut he has "A Lunch," thus
he was not being rushed in terms of getting to 5th périod. Austin
Eubanks indicated it was his intention to go to the library that
date adding he frequently met his friends at that location during
"A Lunch.n®

According te Austin Bubanks, aftex speaking with his
girlfriend, he then walked directly to the library by himself.
Austin Eubanks recalled arriving at the library "a couple of
minutes after the bell" ({referring to the bell which rings at 1115
hours signifying the start of 5th periecd). Pursuant to
guestioning, Austin Eubanks stated at the time he arrived at the
library he was in possession of a blue backpack manufactured by
"Abercrombie and Fitch." Austin Eubanks indicated he procesded
west through the library and located several of his friends who
were already present. Austin Eubanks identified those friends who
were present as Corey DeRooter ('"best friend"), Makai Hall, and Dan
end}, Steepleton. IO verified with Austin Eubanks all the
forenamed were present when he arrived at the library. According
to Austin Eubanks, those individuals were seated in the far west
section of the library towards the "back.’

I0 subsequently provided Austin Eubanks with two diagrams.
The first diagram depicted the main level of the school while the
second diagram depicted the library and the position of tables
within that room. IO next asked Austin Eubanks to diagram the path
he traveled when walking to the library. Austin Eubanks complised
with IC’s request. IQ then asked Austin Eubanke to identify the
table he was seated after he arrived at the library. Austin
Eubanks immediately pointed to what has been identified as tahle
#15. Austin Eubanks was then asked to identify the location of
sach individual who was seated at that table using their imitials.
Austin Bubanks complied with IO‘s recquesr. I0 would note Austin
Eubanks placed himself on the northeast corner while Corey DePooter
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was on the southeast corner of the table. In respect to Dan
Steepleton, Austin Eubanks placed that individual on the southwest
corner of the table while Makai Hall was placed on the northwest
corner of the table. Austin Eubanks pointed out he knew Pat
Ireland was also located at table #15, however, felt the forenamed
was nct present when he arrived. Austin Eubanks stated it was his
recollection that Pat Ireland arrived in the library around the
time the incident began. Austin BEubanks stated he remembered
seeing Pat Ireland up towards the front of the library possibly at
the peint Patricia Nielson entered. IO clarified with Austin
Fubanks he was relatively certain Pat Ireland was not present at

table #15 when he arrived and it was his recollection the forenamad

enterad the library at some point later.

When asked what he recalled cccurring next, Austin Eubanks
stated everycone at his table had bequn to do homework or study.
Bustin Eubanks stated at approximately 1125 houra he began to hear
what he first thought was "hammering." Austin Eubanks described it
as a "distant" sound. Austin Eubanks stated after first hearing
the sound he recalled Corey DePooter commenting he thought they
were "qunshots." Austin Eubanks indicated after Corey Depooter
made that comment he too believed the sounds he was hearing were
gunsheots.

Austin Bubanks stated after hearing what he now believed was
rsaven' rapid gunshots there was a pause followed by "a couple

mere" (referring to additional gunshots). Augtin Bubanks clarified

it was during the breaks between gunshots that he recalled Corey
Depooter making reference to his certainty what they were hearing
were gunshots. BAustin Eubanks indicated by the time he heard the
second series of shots he too was relatively certain they were
gunshots.

Austin Eubanks stated he next ohserved Patricia Nielson enter
the library. BAustin Eubanks stated Patricia Nielscon was running
and appeared "scared and frantic.* Rustin Bubanks stated he
specifically recalled looking at his watch at the time Patricia
Nielson entered the library and indicated the time was "1126"
{referring to A.M.). Austin Eubanks stated at the peoint Patricia
Nielson entered the library he recalled her yelling, "Where’'s Ms.
Keating, where‘'s Ms Keating."

Austin Eubanks indicated he did not bhelieve Patricia Nielson
was able to contact Ms. Keating but did remember the forenamed
continuing te meve west through the library and eventually went
behind the main counter. Austin Eubanks told IO as Patricia
Nielson went behind the main counter he recalled hearing the
forenamed state, "That guy has a gun." Austin Eubanks told IO it

was at that point he observed Brian Anderson enter the library from

rhe east entrance. Austin Bubanks told I0 it appearsd as though
Brian Anderson was following Patrivia Nielson into the library.
Austin Eubanks stated he did not recall Brian Anderson making any
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statements but remembered the forenamed had "hlood on his shirt."
Austin Bubanks was uncertain as to where Brian Anderson went affer
entering the library. Austin Eubanks indicated he was distracted
at that peint, thus did not make any additional cobservations
concerning Brian Anderson.

When asked what distracted him from Brian Anderson, Austin
Eubanks indicated it was at that point Patricia Nielson began
yelling, "Everyone get under the table, get under the table.®
Austin Eubanks pointed out he believed Patricia Nielson was 6n the
phone at the time she made the above statement phoning "911."
Austin Eubanks went onte indicate it was during that time he
noticed numercus people in the library "standing arcund." Austin
Eubanks indicated he could not bhe specific in termsa of who he saw
standing around but helieved the reascn Patricia Nielson made the
above statements was because she had made a similar observation.

According to Austin Eubanks, both he along with Corey Depooter
grabbed their backpacks and moved gquickly to the south end of the
library. Austin Bubanks stated he along with Corey Depooter then
walked behind the book shelves {to the south of the library) and
then began to proceed north through the center section of the
library. Austin Eubanks stated after only taking "a few steps”®
baoth he and Corey Depooter positioned themselves underneath table
#14. Austin Eubanks then diagramed the path taken by he and Corey
Depooter pricr arriving at table #14. Pursuant to guesticning,
Rustin Eubanks stated he was not cextain why he and Corey Depooter
moved tables but was certain there had not been much of any
discussion concerning that point. Austin Eubanks stated after
reflecting on the incident he had no explanation for why both he
and Corey Depcoter took their backpacks with them when they moved
tables. Austin Eubanks described Corey Depocter's backpack as
being red in color. Ag the line of guestioning continued, Austin
Eubanks was unable to provide any additicnal information concerning
why he and Corey Depooter repositicned themselves at table #14.

When asked to describe who was present when he arrived at
table #14, Austin Eubanks stated in addition to himself and Corey
Depocter there was a blond haired male student (later identified as
Peter Ball) located to the north end of the table (facing south).
Austin Eubanks stated he also believed there was a female present
at that time identified as Jennifer Doyle. According to Austin
Eubanks, Jennifer Doyle was located at the far south end of the
table on her knees facing in a northeasterly direction. Austin
Eubanks next indicated he and Corey Depooter were located in

between Peter Ball and Jennifer Doyle. Ausgtin Eubanks described
himgelf as being in a crouched pesition, primarily facing a
northeasterly direction (to the north of Corey DePooter). In

respect to Corey Depocter, Austin Eubanks stated the forenamed was
lying on his stomach with his legs “"sticking out” (in a

southwesterly direction). IQ clarified with Austin Eubanks Corey
Depooter’s head would have been on the east side of the table and
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he too would have been facing something of a northeasterly
direction. I0 subsequently had Austin Eubanks diagram everyocne’s
position as it related to the people located under table #14.

Austin Eubanks stated after positioning himself under the
table he begdn hearing “lots of gunshots and explosions." Austin
Eubanks further clarified he believes some of the "gunshots" were
actually "shotgun" rounds being fired. BAustin Eubanks stated he
believed he could tell the difference hetween a gunshot, shotgun
blasts and an explosion. Austin Eubanks clarified at the time he
was hearing the "explosions” the "floor shook." Austin Eubanks
clarified he did not believe the suspects had entered the library
when he made these initial observations. Austin Eubanks could neot
recall the number of gunshots/shotgun blasts or explosions he heard
initially.

Austin Eubanks went ontc explain during the same time frame he
loocked up towards the east doors f{entrance} of the library at which
time he made brief eye contact with Patricia Nielson {located
behind the main counter of the library). Austin Eubanks stated
Patricia Nielson then again yelled, "Get down." Austin Eubanks
stated he believed Patricia Nielson was speaking to him
specifically when making that statement. When asked if he had come
out from underneath the table, Austin Eubanks responded in the
negative. Austin Bubanks stated he believed he had simply stuck
his head out from undermeath the table at the time he had made eye
contact with Patricia Nielson.

Austin Eubanks stated it was a short time later the suspects
entered the library. Pursuant to gquesticoning, Austin Bubanks
estimated it was approximately five minutes from the time he
identified the noises he was initially hearing as gunshots to the
peint the suspects entered the library. Austin Eubanks stated he
initially only saw one of the suspects enter the library. When
asked to describe that suspect, Austin Eubanks stated he knew him
by the first name of "Dylan." Austin Eubanks indicated his
knowledge of that person's first name came from prior contacts at
school. Austin Eubanks clarified he did not associate with either
suspect but simply knew them from seeing them at school. When
asked to describe the person he referred to ag "Dylan," Bustin
Eubanks clarified he initially saw that individual when he was
standing up "in front of the counter." IC clarified with Austin
Eubanks he was referring to the main counter where he had initially
sgen Patricia Nielson hiding behind. 1I¢ further clarified when he
initially saw the person referred to as "Dylan' that individual was
in between the ¢ounter and the reference desk towards the center
section of the library.

Bustin Eubanks described "Dylan" as a white male in his late

teens with "longer light brown hair " Austin Eubanks stated
"Dylan" was wearing a "black trench cpat" with *black combat pants®
and “boots." Austin Eupanks clarified it appeared as though all of
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the clothing worn by "Dylan" was black in cocler. When asked if the
forenamed was in possession of a weapon, Austin Eubanks responded
in the affirmative. Austin Bubanks tcld IO the person he referred
to as "Dylan" was carrying a "Tec-9 in his left hand." Austin
Eubanks went onto describe that weapon as black in coleor with the
"muzzle perforated." Austin Eubanks peointed out other individuals
had indicated "Dylan" was wearing a hat, however, he did not recall
gesind one worn by that suspect. Austin Bubanks went onto state
the other suspect in the company of "Dylan" was "Ewxic." Austin
Eubanks stated he did not actually see Eric until later during this
incident but knew Dylan was with someone else when he initially
enterad the library. I0 clarified with Austin Eubanks he was
positive as to his identificaticn of "Dylan" and knew the forenamed
was not alone when he entered the likrary. Austin Eubanks stated
he based that belief on the fact thers was conversaticon between
Dylan and another individual. Austin Eubanks reiterated it was not
until later in the incident when he actually saw the other person
and positively identified that indiwvidual as "Erie." IQ told
Bustin Eubanks he would address issues with "Eric" later in this
interview.

Austin Eubanks was nexr asked to describe what occurred when
he first observed Dylan Klebold towards the center of the library
between the main counter and the reference desgk. Austin Eubanks
indicated Dylan Klebold was moving in a westerly direction and at
the point he initially observed him the forenamed was telling
everyone to "stand up." Austin Eubanks specifically recalled
hearing Dylan Klebeold yelling, "Get up." Austin Rubanks stated
Dylan Klebold may have made the above requests several times as he
moved in a westerly directicn through the library.

Austin Eubanks stated he then heard gunshots and zhotgun
blasts coming from the west side of the library. Austin Eubanks
also heard one of the suspects make the statement, "We’re gonna
blow up the library." Bpustin Fubanks then recalled the fire alarm
being activated in the library. BAustin Eubanks subsequently
described the room beccming "smokey® and the fact it was difficult
to hear because of the gunfire and fire alarm. Austin Eubanks
pointed cut he believed there had alsoc been some pipe bomb
explogions occurring on the west side of the library. Austin
Eubanks was unable to be more specific concerning what occurred on
the west side of the library but belleved tha sugspects had heen
over in that arxea for "a few minutes.

Austin Eubanks stated he next began to hear gqunshots coming
from what he believed was either table #1, #2 or #3 on the east
side of the library. Austin Eubanks stated there were numercous
gunshots coming from that leocation. Austin Eubanks went onto
indicate he heard what he thought was rapid gunfire and chen a
pause and possibly a single shot at different times when the
suspects were on the eagt side of the library.
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Pursuant to guestioning, Austin Eubanks stated he was not
exactly certain how the suspects went from the west section to the
east section of the library. Austin Eubanks did indicate there was
one point he believed one of the suspects had passed through a set
of bookshelwves from the far west section entering the center
secticn and then continuing onto the far east segtion of the
library. Austin Eubanks diagramed what he believed was possibly a
path of travel for one of the suspects. Austin Eubanks stated he
believed the other suspect had walked to the east section of the
library from the far north. BAustin Eubanks then diagramed that
movement. IO confirmed with Austin Eubanks he did not actually see
either of the suspects moving in the manner indicated but based his
belief on the fact he ¢ould hear movement which he thought would
have been congistent with what he had previously described. Austin
Eubanks was unable to be more specific concerning that point.

Austin Eubanks estimated the suspects were on the east side of
the library for approximately "a minute or two" before he saw Dylan
Klebold walk between the book shelves near tables #3 and #5.

Austin Eubanks clarified Dylan Klebeld was walking from the east
into the center section of the library. According to Austin
Subanks, Eric Harris appeared from that same location momenta

lacer 10 confirmed with Austin Eubanks he had seen both Dylan
Klebold and Eric Harris walk into the center section of the library
from a separation between book shelves which he believed were near
tables #3 and #5. BAustin Eubanks clarified this was the first time
he had actually seen Eric Haxris.

10 again confirmed with Austin Eubanks the first time he had
seen Evic Harris was when the forenamed entered the center section
of the library. Austin Eubanks was then asked to describe Eric
Harris. Austin Eubanks stated actually the only thing he noticed
regarding Eric Harris was the forenamed’'s "face and weapon.”

Bustin Eubanks stated he did not see Eric Harris as well as he had
seen Dylan Klebold. When asked to describe what he had seen,
Zustin Eubanks stated Eriec Harris is a white male with "brown hair
cut short." Austin Eubanks stated the one thing he spascifically
noticed regarding Eric Harris was the forenamed had “"blood around
his face." When asked to be more specific, Austin Eubanks stated
Eric Harxig had what appeared to be "guite a bit of blood around
his mouth, under his nose." Austin Eubanks then stated he had seen
Eric Harris holding what he described as a black or dark colored
"rifle". Austin Fubanks stated he was cextain the weapon he had
seen Eric Harris holding was not a shotgun. Austin Eubanks was
unable to be more specific concerning Eric Harris‘ description.
Augtin Eubankg did clarify he was positive as to his identification
of Eric Harris based on seeing that individual in school prior to
this date.

Accerding to Austin Eubanks, at the point Dylan Klehbold

entered the center section of the library, he recalled the
forenamed standing between takles 11 and 13. Austin Eubanka went
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on to indicate at the point Eric Harris entered the center section
of the library, he remembered hearing Dylan Klebold comment to the
forenamed, "I'm out of ammo, ¥ or *I'm out," referring to the fact
he needed to reload his weapon. Austin Eubanks stated he was not
certain whether Dylan Klebold or Eric¢ Harris relcaded weapons at
that time. Austin Eubanks gtated he did know at one point Dylan
Klebold moved further west between tables 11 and 13. BRAustin
Eubanks stated it wag at that time he observed Eric Harris standing
up towards the north end of table 11. Austin Eubanks explained it
was also during that sgame time frame he heard a male student whom
he helieved was possibly under table 11 ask Dylan Klebeold, "What
are you doing?" Austin Eubanks stated Dylan Klebold responded,
"Killing people." Austin Eubanks stated he could nect be positive
as to the locaticn of that student.

. Austin Eubanks stated he next heard Dylan Klebold tell
"someone’ to leave the library. Austin Eubanks staced he was not
certain if anyone actually left the library at that time. IO
confirmed with Austin Eubanks he did not actually see anyons
leaving the library at that point.

Austin EBubanks stated his next recollection occurred when
Dylan Klebold pointed the "Teg-9" under his table. According to
Austin Eubanks, Dylan Klebold would have been standing northeast
from his table. Austin Eubanks then placed a *D" on the diagram
indircating the location where Dylan Klebold was last seen as he
pointed the Tec-¢ under the table. Austin Eubanks stated he then
turned his head away just prior to the ghets bheing fired. Austin
Bubanks caonfirmed it was at that point Dylan Klebeld fired numercus
rapid rounds underneath table 14. Austin Eubanks estimated there
were approximately seven rapid shots fired underneath table 14 at
that point. When asked as to the whereabouts of Eric Harris when
those shotg were fired, Austin Eubanks stated he believed the
forenamed was located between tables 11 and 9. Austin Eubanks
clarified the location where he believed Eric Harris was located
was the last place he had seen the forenamed prior to Dylan Klebold
shooting under table 14.

When asked what happened after Dylan Klebold shot underneath
table 14, Austin Eubanks stated he remembered being shot in his
right hand injuring his index and little finger, along with his
left knee. Austin Eubanks stated it was not until after Dylan
Klebold had stopped firing his weapon did he realize he was
actually injured. Acceording to Austin Eubanks, all of the above
referenced injuries were a result of gunfire.

Bustin Eubanks stated after realizing he had been shot, within
"seconds" he observed blcod on the left arm of "Jenny" (referring

to Jennifer Deyle). Austin Eubanks then recalled looking in the
direction of Cory DePooter’s head and chserved the forenamed had
his eyes shut and there was "a lot of blood on his back." Austin

Eubanks stated Cory DePocter was alsc "meaning® at that time.
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ABustin Eubanks told IO after Dylan Klebeold had finished firing
under his table, he then "played dead." According to Austin
Eubanks, he was not locking arcund and simply kept his head down
resting it on Cory DePooter's backpack. Austin Eubanks stated he
knew other individuals underneath table 14 had either been injured
or killed. Austin Eubanks did not recall anyone moving under table
14 after Dylan Klebold finished firing his weapon.

Bustin Eubanks stated after Dylan Klebold had fired his weapon
in the manner indicated, he had a difficult time "hearing." RAustin
Eubanks stated he did remember a short time later hearing Dylan
¥lebold state, "something about a knife and something he always

wanted to do." Austin Eubanks stated it was his “impression he
(referring to Dylan Klebcld) was talking about cutting or stabbing
someone." &Austin Eubanks pointed ocut at ne time during this

incident did he s2ee Dylan Xlebold in possession of a knife. Austin
Eubanks speculated Dylan Klebold must have made that statement
somewhere near table 14, otherwise he would not have been able to
hear the comment. Austin Eubanks again clarified he was having
difficulty hearing after Dylan Klebold had fired his weapon under
table 14.

Austin Eubanks stated it was his impression after Dylan
Klebold had fired underneath his table both suspects proceeded
nerth through the library and eventually exited. Austin Eubanks
stated he did not recall hearing any additional gunshots in the
center section of the library pricr to the time he believed they
had ieft. Austin Eubanks did indicate there were additional
gunshots heard but he believed that occurred after the suspects had
left the library. I0 verified with Austin Eubanks based on his
recollection, he did not believe additional rounds wexe fired in
the center section of the library after the shoocting occurred at
table 1a. IO further clarified any additional gunshots heard after
that point would not have been in the center section. IC further
verified with Austin Eubanks that at some point later, he helieved
he wasg hearing gunshots ocutside the library.

Austin Eubanks estimated approximately three minutes after
Dylan Klebold had fired under his table, he began to hear a lot of
movement in the library. Austin Eubanks stated it was at that time
he began seeing fellow studencs standing up and moving north
through the library. Austin Eubanks was unable to be more specific
concerning that point. Austin Eubanks did state upon making that
observation, he was convinced the suspects had left the library and
decided to flee the area. Austin Eubanks stated prior to moving
from under the library, he did check Cory DePooter's "pulse" (wrist
area) and was unable to detect any signs of life. Austin Eubanks
stated he then walked back around to the south of the library
{behind the bockshelves) and approached table 15. Austin Eubanks
stated it was at that point he grabbed Dan Stapleten by his arm and
helped the forenamed up as both proceeded towards the north exit of
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the library. Austin Eubanks recalled when exiting the library, he
along with numercus other pecple were moving in a "group." Austin
Eubanks stated at the point he reached the north library exit, he
observed a police vehicle parked in a northwesterly direction from
that door Austin Eubanks then pointed o¢ut he remembered seeing a
"clip" which appeared to have been dropped near the library’s north
exit door. Austin Hubanks stated he assumed it belonged to the
sugpects and was unable to provide any additional information
concerning that point. BAustin Eubanks indicated he along with
fellow students leaving the library then procesded towards the
police vehicle and ultimately positioned themselves behind that
unit. Austin Eubanks stated it was at that point numerous
individuals began receiving first aid. Austin Eubanks explained he
subsequently provided his shirt to be used as a bandage for one of
the injured students.

Austin Eubanks estimated he was located behind the marked
pelice unit for approximately 15 minutes, after which three to four
police wehicles arrived and began to move the most seriocusly
injured students to safety. Austin Eubanks explained he was
aventually evacuated and taken to a triage area.

Pursuant to guestioning, Austin Eubanks estimated the suspects
were in the library for a total of approximately “"seven minutes.®
Austin Eubanks then told IO he did not recall any additional
information related to this incident.
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2 was unable to supply any
additional informaticon related to this investigation. IO
subsequently concluded his interview with Austin Eubanks. 3See the
diagram prepared by Austin Eubanks for complete details.
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On April 20,1999, at approximately 12:35p.m., the reporting officer was contacted by
Captain Jim Collier and directed to report to the command post located at South Pierce
Street and West Bowles, Lakewood, Colorado. The reporting officer then responded to
the command post. At the command post, the reporting officer was directed to
accompany one of the ambulance crews when they began transporting victims to the
hospital, The reporting officer was assigned to a Littleton Fire Department ambulance.
The crew consisted of Lt. Monte Fleming, John Alyard, Ryan Knautson, and Charlie
Martinez. They are all members of the Littleton Fire Department.

At approximately 2:46p.m., the ambulance crew and the reporting officer moved into
position and picked up a male victim. He was identified as Patrick John Ireland. His
date-of-birth is June 12, 1981. His home address is

He was suffering from a gunshot wound to the left forehead, a gunshot wound
o the nght foot, and a laceration of the right inner elbow. At the time he was placed in
the ambulance, he was wearing a gray tee-shirt, a white undershirt, blue jeans, socks and
a gold colored necklace with a water-ski pendant. He was not wearing shoes. His socks,
pants, shirt, and head were covered with blood. Inside the ambulance he was attended to
by Firemen Fleming and Knautson. They cut off all of his clothes except his undershaorts.
These ciothes were turned over to the reporting officer who took control of them. He was
transported to St. Anthony’s Hospital.

Inside the ambulance, the reporting officer asked Mr. Ireland to describe what had
occurred. He stated that he was shot by a man who was wearing black ciothes and a
mask. The man was carrying a long gun. He could not describe the size of the man nor
did he recognize the man. He stated there was also a second man who was shooting.
This man also wore a mask. He could provide no other description of the second
gunman. Mr. [reland stated that he was in the “emergency room” when he was shot. He
could not remember who he was talking to or what he was doing at the time of the
shooting. He stated that the shooting surprised him and he did not remember any other
gunshots. He stated that he saw neither hand grenades nor bombs. He had no 1dea who
would want to shoot him. He could provide no other details.

At St. Anthony’s Hospital, Mr. Iretand was originally treated by Dr, Pi and Dr.. Darcy
Fisher. Dr. Fisher confirmed that the wound to the forehead and the wound to the foot
were both gunshot wounds. She removed one small fragment from the forehead wound.
The reporting officer took possession of this fragment. Dr. Fisher stated that surgery
would be required to remove the remainder of the bullet. Dr. Fisher removed his
underwear and gave these the reporting officer who assumed control of them. Dr. Prail
performed the surgery. During the course of the surgery, Ms. Diane Greenburg, a nurse,
left the operating room and gave the reporting officer the bullet that had been removed
from Mr. Ireland’s head. Ms. Greenburg stated that Dr. Prall had removed the bullet and
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given it to her to give to the reporting officer. The reporting officer also took control of
the bullet.

Due to the circumstances, the reporting officer had no SBI forms with him at the time he
was at the hospital. The neurosurgeon, Dr. Prall, stated that there was a substantial
chance that Mr. [reland would suffer a permanent loss of physical abilities.

The reporting officer placed all of the evidence in the Denver Police Department
property bureau. The property bureau number is 559697. The evidence consists of one
metal fragment, one bullet fragment, one watch, one pair of bloody pants with a belt, two
bloody socks, one bicody gray shirt, one pair of underwear, and one bloody white
undershirt. His wallet with assorted papers and six dollars, his necklace and his keys
were placed into personal property under the same invoice number.

U R oo, 13003

Joel R. Hum! 73017
telligence Section

Denver Police Department
3¢3-640-1440
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Jefferson County Sheriff’s Department 3$%-7623

On 05/11/99 Detective Boatright (I0) was assigned DN#4874
requesting he contact and interview Patrick Ireland. Within the
narrative of the lead, I0 was informed property belenging to
Patrick Ireland was found in the library subsequent to the incident
occurring on 04/20/99. In addition, it was known Patrick Ireland
was the student who sscaped the library with the assistance of
emergency personnel via one of the west library windows. It was
determined IQ would contact and interview Patrick Ireland to
confirm his whereabouts during the incident and any information he
had relevant to the investigation.

on 05/13/%9 at approximately 0840 hours, IO responded to Craig

Hospital located at 3425 Sco. Clarkson Street, Englewood, Colorade
for the purpose cof contacting Patrick Ireland. Upen arrival at
that location, IO initially met with the forenamed's father
identified as John Ireland. At that point I0 turned over toe John
Ireland his son’s wallet and contents which IO had previcusly been
removed from avidence at the Jefferson County Sheriff’s Department.
10 would note John Ireland had specifically regquested the return
of his son’s wallet in addition to other items. The other items
requested could not be returned at the present time due to the
cngoing nature of the investigation.

After meeting John Ireland, IO then followed him to a room
where the interview was to occur. Upon arrival at that locatien,
I0 was intreduced to Dr. James C. Schraa (Doctor of Psychology with
the Colorado Neurological Institute}. I0Q was informed Dr. Schraa
had been assigned follow-up treatment with Patrick Ireland. Dr.
Schraa lists his buginess office as 701 E. Hampden Avenue Suite
330, Englewcod, CO 80110-2776, Ph. 303-789-83%3. It was determined
Dr. Schraa along with both Patrick Ireland’s parents would be
present for the interview.

tn the date indicated at approximately 0500 hours, IO met with
Patrick Ireland. Upon contact with Patrick Ireland, IO confirmed
his full name ig Patrick John Ireland, age 17, dob: 06/12/81.
Patrick Ireland indicated he is alsc known by the first name of
“Pat ." Patrick Ireland then verified to IO he still resides at

at Ireland indicacted he 1s presently a junior at
ine High Scheol.

I0 subseguently reguested Pat Ireland provide an account of
his activities on 04/20/9% beginning at the time he arrived at
gchool, Pat Ireland stated on the dat= indicated he drove himself
to schocl and recalled arriving at approximately Q715 hours. Pat
Ireland stated he normally arrives at school arcund that time due
te the fact he needs to go to his locker before responding to his
1st hour class. Pursuant to questioning, Pat Ireland stated his
assigned parking space is #360 which is located in the south junior

JC-001- 000037



PIRNARR Arvada Police/Court System Page 2

Arvada Police Department 07/20/1999
NARRATIVE '
=====_—.z===============::22:::========================3::2======z===========z======
Ref # 95-12067 Reported Date 04/20/19%% Time 12:39:12
Type ASSTOA Status RTF

Location 4201 & PIERCE ST

DET123 07/15/15%9 071495/BOATRIGHT/MOC

- - — .- - - = - - - —— -

parking lot. I0 further confirmed with Pat Ireland the "junior
lot" is located on the south side of Columbine High Schoel. Pat
Ireland went onto c¢larify that he used the southwest lower entrance
when entering the school on the date in guestion. Pat Irxeland
related he did not recall any unusuzal activity when he arrived at
school. Pat Ireland reiterated he initially went to his locker
prior to respending to his lst period class.

According to Pat Ireland, he then attended his lszt hour class
which began at approximately 0730 hours and concludes at
approximately 0820 hours. Pat Ireland identified his 1st period

class as "Statistics" which is taught by "Mr. Blatchford."” Pat
Ireland told IC his "Statistics" is located in the "Math Hall® in
room "MAS." "IQ would note classrocom MAS8 is located in the

southeast area of the school.

Pat Ireland explained after leaving his 1lst periocd class he
then stopped at his locker to retrieve materials he would need for
his 2nd period class. According to Pat Irsland, going to his
locker in between lst and 2nd period was a normal routine.

Pat Iresland explained he then attended his 2nd period class
which began at approximately 0825 hours and cencluded at
approximately 0920 hours. Pat Ireland pointed out he knew the
2nd period class was longer than any of the other classes scheduled
during the day due to the fact students receive the morning
announcements at that time. Pat Ireland went ontc state his
2nd period class is "History" which is taught by "Mr. Fleaner."
Pat Ireland told I0 his "History" classroom is identified as *353"
which is located off the "main hall" (north hall) on the east side
of the building. PRat Ireland indicated after his 2nd period class
ended he again stopped at his locker and retrieved materials he
needed for his 3rd period class. Again, Pat Ireland indicated the
above activity was his normal routine.

Pat Ireland explained he then attended his 3rd period class
which began at approximately 0925 hours and concluded at
approximately 1015 hours. Pat Ireland identified his 3rd pericd
clags as "Trigonometry" taught by "Mr. Tank." According to Pat
Ireland, his "Trigonometry" class is located in the "Math hall" in
room “MAZ . "

Pat Ireland next indicated his 4th period class ig "free"
adding that he also has "A lunch." Pat Ireland stated it was a
common occurrence for he along with others to take their lunch
break during 4th periocd. Pat Ireland stated 4th period begins at
approximately 1020 hours and concludes at approximately 1110 hours.
On the date in guestion, Pat Ireland stated he did go to lunch
early that day (during 4th pericd) and recalled going to either
"New York Bagels" or the "Mall."® RAccording to Pat Ireland, he went
to lunch that date with Beth Klepper, Emily Jacobsen, Kyle
Mickelson and Christy Mchrbacher. Pursuant to questioning, Pat
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Ireland stated Beth Klepper drove the forenamed to lunch. Pat
Ireland clarified Beth Klepper parks in the junior parking lot
{scuth side of the school, unknown parking space number) and
returned to that same location after coming back from lunch.

Pat Ireland estimated he along with forenamed returned to the
school property from lunch sometime prior to 1110 hours. Pat
Ireland stated he based that estimaticn on the fact that he had not
heard the kell prior to going te his lecker. Pat Ireland was
subsequently asked if he recalled any unusual activity during the
early morning hours of 04/20/9%9 to include the time frame when he
returned to school from lunch. Pat Ireland regponded in the
negative indicating as far as he knew the day had been wvery
routine.

Pat Ireland reiterated he returned to Celumbine High Schoel
from lunch at approximately 1110 hours. Pat Ireland stated he re-
entered the gcheool via the southwest lower entrance. Pat Ireland
stated he then went to his locker in order to retrieve his
Statistics book with the intention of going to the library. Pat

reland stated his intention was to complete a homework assignment
for his Statistics class. Pat Ireland pointed ocut during "A lunch*
he normally went to the library and met with a regular group of
friends wherxe they would remain through A lunch. Pat Ireland
clarified he would utilize hisz A lunch time peried to either begin
or complete homework assignments.

IO clarified with Pat Ireland, when he returned back to
Ceolumbine High School from lunch he separated from the above named
friends and subsequently responded to his locker and then to the
library. IO further clarified with Pat Ireland he was alone after
returning from lunch up and to the point he arrived at the library.

Pat Ireland stated when he entered the library he walked to
the far west section and found a table where some of hisg friends
were located, I0 subsegquently supplied Pat Ireland with a diagram
of the library and recquested he identify the table where he and his
friends sat. Pat Ireland immediately peointed to table #15 and
placed an % at the southeast corner of that table indicating where
he zat. When asked who was present when he arrived, Pat Ireland
stated he believed Coray DePooter and Austin Eubanks were the first
individuals seated at the table (north side} followed by himself,
Makai Hall, and Dan Steepleton. As previously noted, Pat Ireland
indicated Corey DePooter and Rustin Eubanks were located on the
north side of the table, however, he could not be more specific
concerning their positioning. 1In respect to the individuals seated
on the south side of the table, Pat Ireland stated he knew he was
on the southeast corner and immediately to his left was Makai Hall.
Pat Ireland went eonte state Dan Steepleton would have then been
located on the far west end of table #15 on the south side. Pat
Ireland then placed first initials ("D, M & P") near the Xs where
he knew Dan Steepleton, Makai Hall and himself wexe located. IO
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subsequently confirmed shortly after he arrived in the library
{prior to 1115 hours) he knew Corey DePooter, Augtin Eubanks, Dan
Steepleton and Makai Hall were all present at table #15. See the
aforementcioned diagram for details.

Pat Ireland stated a short time later {within 5 te 10 minutes)
he heard a "teacher" enter the library adding it sounded as though

she was "screaming." Pat Ireland stated he did not know the
teacher’'s name but believed he was later told she was a
"gubstitute." Pat Ireland further pointed out based on his

location in the libraxy he did not actually have a clear view of
the teacher when she entered the library.

Pat Ireland stated once the individual he identified as the
"teacher" entered the library he heard her indicate in a loud voice
that "two kids" had "guns" and "everybody get down." Pat lreland
stated it was apparent to him the teacher sounded "frightened" and
she later repeated the above command when she began shouting, "Stay
down." Pat Ireland stated he assumed the teacher remained up
towards the north end of the library due to the fact the voice
geemed to be coming from the same location. Pat Ireland again
clarified he did not actually see the teacher based on his location
in the library.

When asked what occurred after he began to hear the teacher
ghouting, Pat Ireland stated it was obvious people were "confused."
Pat Ireland stated for a moment he thought the situation was
possibly a "joke" however, added as the teacher continued shouting
with what he described as a frightened voice he then realized she
was serious. Pat Ireland stated it was also around that same time
frame he recalled hearing possible "explosions® and “"gunshots.'

Fat Ireland stated at that point he then pesitiocned himself
underneath table #15. Pat Ireland explained when positioning
himself under the table he was located near the southeast corner
facing north. In respect to everycne else's positioning, Pat
Ireland stated he knew Dan Steepleton and Makai Hall had alsoc moved
under the table and remained basically in their same positions
(facing north), however, he was uncertain as to the whereabouts of
Carey DePocter and Austin Eubanks. Pat Ireland stated he was
certain the two forenamed friends had left table #1535, however, he
did not know where they went.

Pat Ireland stated his next recollection occurred as he began
to hear what he thought were gunshots directly outside the libraxy.
Pat Ireland stated it was obvicus the "gunshots" were "coming
closer.™ Pat Ireland clarified he wag not referring to the
gunshaots coming from inside the library at this point.

Pat Ireland explained scon thereafter he realized the gunshots
(possibly two to three) were then coming from inside the library
north of his location. Pat Ireland stated at that peint he then
put his head down and closed his eyes. Pat Ireland stated hé next
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heard one of the suspects yvell, "Anybody with a white hat stand
up." Pat Ireland went onto state it was possible the suspect had
added to that statement, "Anybody with a white hat or a jock was
supposed to stand up." According to Pat Ireland, he was not aware
of anyone who complied with that suspect’s reguest. Pat Ireland
did point out he was wearing a ball cap that date, but could not
describe the hat. Pat Ireland was algso unable to recall if he
removed the hat after hearing the suspects.

Pat Ireland stated he next heard one of the suspects state,
"This is for all the shit you put us through." Pat Ireland stated
he then recalled hearing different voices which he believed were
coming from the suspects. Pat Ireland clarified he did not
actually remember seeing either of the suspects but knew he had
heard two distinet voices, however, concluded there were at least
two suspects who had entered the library. Pursuant to gquestioning,
Pat Ireland statced the above described statements appeared t¢ be
coming from the northwest section of the library. When asked if he
could provide any additional information regarding the distinct
voices he heard, Pat Ireland responded in the negative. Pat
Ireland stated he simply recalled thinking there were at least two
suspects in the library based cn hearing different voiges. Pat
Ireland was unable to elaborate on that point.

Pat Ireland stated after hearing the above statements, he then
began to hear additional gunshots. According to Pat Ireland, those
gunshots were coming from the northwest section of the library.

Pat Ireland stated it was at that point he then realized Makai Hall
had been shot. 10 confirmed with Pat Ireland up to that point he
had basically held his head down with his eyes closed, thus he was
not able to visually observe the suspects. When asked how he
bacame aware of Makai Hall being shot, Pat Ireland stated he heard
"Makai’s groans.* When hearing the groans Pat Ireland stated it
caused him teo open his eyes and lock towards where Makai Hall was
leocated. According to Pat Ireland, at the time he locked at Makai
Hall, he could see the forenamed had been shot and there was blood
flowing from his right knee. Pat Ireland stated it was around that
same time frame he alsgc observed blood on Dan Steepleton’s foot bhut
was not c¢lear as to whether cor not Dan Steepleton had been shot.

Pat Irasland next reported either prior to realizing Makai Hall

had been shot or scon thereafter, he began "playing dead." Pat
Ireland stated while "playing dead" he remembered "holding my
breath." Pat Ireland clarified he could not specifically recall

when he attempted to play dead during the incident but Kknew
cbviously it was prior to when he was shot.

Pat Ireland went onto state at some point during this incident
he remembered moving to the west towards Makai Hall for the purpose
of providing that individual with first aid. Par Ireland stated he
remembered moving over towards Makai Hall on his hands and knees
and eventually positioned himself somewhat behind Makai Hall and
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Dan Steepleton. Pat lIreland stated he believed he engaged in the
above activity for the purpose of putting direct pressure on Makai
Hall's knaee in order to control the bleeding. Pat Ireland stated
he remembered reaching out with his left hand towards Makai Hall's
knee just at the moment he "blacked cut." FPat Ireland speculated
he had heen ghet in the head at the time he 'blacked cut." Pat
Ireland told IC he had no recollection of being shot in the foot
pricr to losing consciocusness. When asked if he had any additional
recollections prior to the time he lost consciousness, Pat Ireland
thought for a moment and then recalled he had heard the school fire
alarm activate. Pat Ireland stated he believed that occurred prior
to the time he lost consciousness but went onto state he believed
the fire alarm was still going off when he later awakened. Pat
Ireland then made reference to the "strobe" light which is
associated with the fire alarm.

When asked to relate his next recollection, Pat Ireland stated
when he awakened he remembered hig ears were "ringing" and he
remembered hearing what he thought was a "coughing" sound. Pat
Ireland stated he believed the coughing was coming from a male dua
to the fact the "voice sounded deeper." Pat Ireland stated he was
confident the coughing he heard was coming from the east side of
the library. Pat Ireland pointed out at some point later the
coughing stopped and he did not hear it again. At the time Pat
Ireland was unable to expound further on that peint.

Pursuant to guestioning, Pat Ireland stated he had no
knowledge as t¢ how long he had been unconsciocus but did remember
when he awakened he did not see any movement in the library. When
asked 1if he remembered where he was located when he awakened, Pat
Ireland responded in the affirmative and then drew an X and circled
it on the diagram. I0 would note the aforementioned designation is
located just to the north of table #15 {(east of table #16). Pat
Ireland stated he recalled looking towards the west at the point he
awakened. Pat Ireland stated he had no recollection of moving from
his original position (when shot} to the point he was at when he
recalled awakening. IO clarified with Pat Ireland it was his
recollection he would have been south of table #15 when he was
shot .

Pat Ireland pointed cut at the time he awakened he believed he
was "going in and out" referring to hisg level of consciousness.
Pat Ireland did state he remembered hearing approximately four to
five bells ringing after he awakened and had begun to try and leave
the library.

IO again asked Pat Ireland if he remembered how long the
"eoughing" had gome on prior to its stopping. Pat Ireland stated
he was uncertain. Pat Ireland reported he actually had ne real
sense of time from the point he awakened to when he escaped thxough
the west library window. Pat Ireland reiterated he believed he was
geing "in and out” of consciousness as he attempted to flee the
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library. It was at that point IO verified with Pat Ireland when he
awakened he made a conscious decision to leave the library. When
askaed to elaborate on that peint, Pat Ireland stated he remembered
seeing the "windews" and thinking that was "my way out." Pat
Ireland then made reference to "escaping out the window."

Pat Ireland stated at some peint after awakening and
determining he was going to move towards the west windows, he
started crawling across the floor. Pat Ireland stated at that
point he was aware of the fact he could only use his left arm and
left leg when engaging in that activity. Pat Ireland reported as
he started to move in a northwesterly direction towards the windows
he believed he had "blacked out" geveral times before he reached
his destination. Pat Ireland stated as he was crawling he did
remembery having to "move chairs." Pat Ireland then described
sliding chairs out of his way as he attempted to crawl in a
northwesterly direction towards the windows. Pat Ireland was
unable to be more specific concerning that point.

Pat Ireland was then asked to describe the path he believed he
had taken when exiting the library. Pat Ireland subsequently drew
a line beginning on the north side of table #15 in a northwesterly
direction which ended at the area where the west windows were
located. Pat Ireland pointed out ke had absolutely no idea how
long it took him to crawl from his original position te the window
where he eventually escaped the library. Pat Ireland did state
when he arrived at the windows he realized he had lost his right
shoe but again had no real explanation for how that occurred.

At this point in the interview IO stopped Pat Ireland for the
purpose of asking additjonal questions specific te the peint when
he originally awakened. IO confirmed with Pat Ireland that when he
awakened he believed he was facing a westerly direction. When
asked if he ever recalled locking scuth in the library,
specifically in the direction of table #15, Pat Ireland stated he
was uncertain. When asked if he recalled seeing anycne as he
crawled towards the west windows, Pat Ireland again responded in
the negative. Pat Ireland then stated he did remember seeing one
person who was located under the far scuth computer table towards
the west end. Pat Ireland described that individual as a male
student with light colored hair. Pat Ireland pointed cut he did
neot gee that individual until about the time he reached the west
windows to the library. Pat Ireland stated based on what he knows
now he feels that person was deceased. Pat Ireland was unable to
provide any additional information related to that observation.
For purpcoses of clarificatien, Pat Ireland did not recall seeing
any other individuals in the library from the point he awakened
until he reached the west windows.

When asked to deseribe what occurred when he arrived at the

windows, Pat Ireland stated he remembered seeing a "blue" chair
which was facing east (pushed up against the west wall). Pat
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Ireland stated he used the south side of that chair to pull himself
up onto the window ledge. Pat Ireland described using the left
side of his body to pull himself up onto the window ledge. IO
clarified with Pat Ireland he would have been facing an easterly
direction (back to the west wall) at the time he engaged in that
activity.

Pat Ireland reported conce he was able to pull himself up onto
the window ledge he then "swept glass away" in an effort to clear
a path to crawl over. Pat Ireland teld IO he did not recall
feeling any pain in his head or foot from the time he awaksned.

Pat Ireland stated his next recollection occurred as he had
started to position himself on the window ledge. Pat Ireland

stated it was at that point he began te hear "screaming." Pat
Ireland stated he d4id not initially undergtand what was being
velled but later heard somecne telling him to "stay." Pat Ireland

reported to IC he was very "confused" at that point adding "I can‘t
see who'sg yelling at me.”

Pat Ireland stated moments later he then heard a veice yell up
to him it was "okay to iump.® Pat Ireland explained he next
"leaned out the window." Pat Ireland told IO he did not recall
being caught or placed down ontc the roef of the truck. According
to Pat Ireland, he had no recollection of dropping cut of the
window of the library. Pat Ireland explained after leaning out the
window of the library his next recollection was when he was being
spoken to by emergency care personnel. Pat Ireland related he
remembered he was trying to tell emergency workers his name
peinting cut he believed he was respeonding to questions regarding
centact information as it pertained to his father. Pat Ireland
stated he believed that activity was occurring while inside an
ambulance. Pat Ireland was unable to expound on that point.

Pat Ireland was next asked if he could recall any additional
details related to this incident, either prior to or after he had
been shot. Pat Ireland thought for a moment and then recalled
hearing the suspects “laughing" prior to the time he was shot.

Pat Ireland indicated he was unable to recall any additional
information at this time. IO would note it was pointed out by Dr.
$chraa due to the nature of Pat Ireland’s injury it was possible as
time went on he could recall additional details. Pat Ireland did
agree to contact I0 in the future if he had additiomal
regollectiong.

In respect te Pat Ireland's injuries, IO was informed the
forenamed had two gunshot wounds to the head and one to the right
foot. IO would note one of the projectiles lodged in Pat Ireland’'s
head was removed during surgery and turned cver to law enforcement
as evidence. As of the date of this interview, IO has not seen any
medical reports associated with Pat Ireland. See the diagrams
utilized by Pat Ireland for complete details.
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Connected to Jefferson County Sheriff’s Department case #99-7825

on 05/11/99, Detective Boatright (IQ) was assigned DN #4873
requesting he contact and interview Mark Kintgen. Within the
narrative of the lesad, IC was informed Mark Kintgen was in the
library when the incident occurred and was one of the students
shot.

On 05/12/99 at approximately 0800 hours, IO responded to WA
_ i _ ., and met
with Mark Alan Kintgen, age 17, dob: 05/30/81. IO wverified with
Mark Kintgen he is presently a junior at Columbine High Scheool.
Also present for the interview with Mark Kintgen's parents
identified as Dale and Kay Kintgen.

During the interview, IO initially requested Mark Kintgen to
provide an account of his activities on 04/20/5% beginning at the
time he arrived at school. Mark Kintgen initially told IO he
normally arrives at schoel at approximately 0715 hours as was the
case this date. Mark Kintgen clarified he is driven to school by
his twin brother "Mike." Mark Kintgen stated Michael Kintgen’s
parking space is identified as #402 and is located south of the
commons area. Pursuant to questioning, Mark XKintgen stated he did
not cbserve any unusual activity when he arrived at schosl on
04/20/99.

According to Mark Kintgen, after arriving at school he then
attended his first hour class which begins at approximately 0730
hours and concludes at approximately 0810 hours. Mark Kintgen
identified his 1lst period class as "Choir" which is taught by "Mr.
Andres Sr." Mark Kintgen told IO his choir class is taught in the
"Cholr Room" located directly across from the "Science area."

Mark Kintgen explained he then attended his 2nd peried class
which began at approximately (815 hours and concluded at
approximately 08520 hours. Mark Kintgen stated the 2nd period class
held at Columbine High School is five minutes longer than usual due
to the fact the students receive the daily announcements during
that class periecd. Mark Kintgen went onto indicate the
announcements are delivered wvia a television broadcast which is set
up from the Rebel News Network Room located in the library. When
asked if he recalled anything specific about the announcements that
day, Mark Kintgen responded in the negative but stated he did
remember a scrolling message which is shown throughout the school
at variocus locations. Mark Kintgen identified that mesgssage as
"Today is not a good day to be here," Mark Kintgen stated he had
no explanaticn as te the specific meaning of the message nox did he
know who authored the message.

Centinuing with Mark Kintgen’'s explanaticm of the day, IO

confirmed after concluding his 1st period class he then went to 2nd
period which he identified as "World History" taught by "Mrs.
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Herring." Mark Kintgen stated his "World History" class is taught
in Rocm $88 located in the northeast section of the school.

Afrer completing the second period class, Mark Kintgen stated
he then went to "3rd pericd.” Mark Kintgen stated his 3rd period
tlass begins at approximately 0925 hours and concludes at
approximately 1015 hours. Mark Kintgen identified his 3rd period
class as "“Learning Lab" which was basically a supervised “Study
hall." Mark Kintgen stated his “"Learning Lab" is supervised by
"Mr. Ortiz." Mark Kintgen indicated the "Learning Lab" is located
in Room "SES" which is on the lower level of the school just east
of the commeons area. Mark Kintgen pointed ocut the "Learming Lab"
is near the "Foreign lLanguage rooms.'

In respect to his 4th peried class, Mark Kintgen stated it
began at approximarely 1020 hours and concluded at approximately
1110 hours. Mark Kintgen identified his 4th pericd class as
"Algebra I" which is taught by "Mr. Higgins." Mark Kintgen stated
his Algebra I ¢lass is located in room "MA4" in the "Math area.”
I0 would note the math area is located in the southeast section of
the school,

Mark Kintgen explained his Sth period class is a "free period"
adding during that time he usually went to the library. Mark
Kintgen clarified he almost always went to the library in order to
study during Sth period. Mark Kintgen further clarified he had
been assigned "B Lunch."

Mark Kintgen told IO after his Algebra I class ended, he then
went to the library. Mark Kintgen was subsequently handed a
diagram and regquested to draw his path of travel to the library.
As Mark Kintgen began that process, he recalled after leaving
"Math," he went to the "rastroom." IQ would note the restroom
identified by Mark Kintgen is located in the scuth hall towards the
east end of the building. Mark Kintgen continued by stating after
using the restroom he then continued down the south hall stopping
at his locker which was located near the "Choir Room." Mark
Kintgen indicated after leaving his locker he walked directly to
the library. Mark Kintgen estimated he arrived in the library
shortly after the 1115 bell rang. Mark Kintgen clarified he
believed he arrived at the library at approximately 3120 hours.
Pursuant to questioning, Mark Kintgen stated when arriving in the
library he was in possession of a "Red Janus Sport" backpack which
had a "leather" support pouch.

Mark Kintgen was then handed a diagram of the library and
asked to describe his activities after entering that location.
Mark Kintgen stated upon entering the library he retrieved a
magazine from the magazine rack {located to the north of the
library) and then found a place to sit. Mark Kintgen identified
the table where he sat as table #1. Mark Kintgen indicated he sat
on the southwest corner of that table (facing north}. Fursuant to
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gquestioning, Mark Kintgen stated no one else was at table #1 when
he arrived, however, a short time later he remembered a femals
student who sat at the northeast corner of the table. Mark Kintgen
further explained he believed the unidentified female was
associlated with a table of girls who were seataed at table #2. Mark
Kintgen indicated he could not identify the girls who were seated
at table #2. As the discussion continued, Mark Kintgen stated the
girl whom he was unable to identify who had sat his table
subsequently left and he could not recall where she went. Mark
Kintgen described the unidentified female as having lighter colored
hair {average size) with a tan shirt and blue jeans. Mark Kintgen
did clarify after leaving the library he saw that same female
located behind one of the patrol carsz. Mark Kintgen stated he was
certain she had survived the incident in the library. BAs Mark
intgen continued to discuss that point, he then recalled it was
possible one of the girls located at table #2 was "Diwata Perez."
Mark Kintgen clarified he did not know Diwata Perez but heard she
was one of the girls located at table #2.

When asked what occurred next, Mark Kintgen stated he recalled
reading his magazine but did take note of the fact "Mrs. Keating"
{Librarian) was not at her "usual desk." Mark Kintgen stated he
did not recall seeing Mrs. Keadating in the library before, during or
afrter this incident. Mark Kintgen did rslate he remembered Mrs.
Weld and Mrs. Kean being present in the library prior to the
incident. Mark Kintgen stated the forenamed individuals were seen
somewhere to the north in the library, however, he could not be
more specific. Mark Kintgen did clarify Ms. Weld and Ms. Kean were
librarian asgsistants.

Mark Kintgen next stated he knew there was a student assistant
assigned to the library for Sth period, however, he did not recall
seeing that individual being present. when asked to identify the
student assistant, Mark Kintgen stated he knew her first name was
"Amber," however, he did not recall her last name. IO would note
"Amber® was later identified as Amber Huntington. I0 further
verified with Mark Kintgen Amber Huntington was a student assistant
he routinely saw in the library during sth peried.

I0 asgked Mark Kintgen to describe what occurred after he began
reading his magazine. Mark Kintgen stated he remembered looking
through the magazine for approximately five minutes during which
time he hegan hearing "banging noises like hammers." Mark Kintgen
stated during that five mirute pericd he believed he heard at least
three separate banging noises, again referring to the sound as
"hammering." Mark Kintgen told I0Q the aforementioned noises did
not cause him any ¢oncern nor did he perceive anycne else in the
library was concerned regarding those same noises.

Mark Kincgen related at approximately 1125 hours he then
recalled “Ms. Nielsen" entering the library wia the east entrance.
Mark Kintgen stated Ms. Nielsen was in the company of a male
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student whom he later identified as Brian Anderson. Accerding to
Mark Kintgen, Brian Anderson was wearing a blue shirt when he
entered the library. Mark Kintgen could not specifically recall
what Ms. Nielsen was wearing but believed it was a light colored
“shirt or sweater." When asked where those individuals went after
entering the library, Mark Kintgen stated Mg, Nielgen immediately
"went behind the counter and was yelling where’s Mrs. Keating."
Mark Kintgen told IC at that point he lost track of where Brian
Anderson went. According to Mark Kintgen, he did not see Brian
Anderson after the forenamed entered the library.

Mark Xintgen stated when he initially began to cobserve Ms.
Nielsen it seemed as though she was "panicked." When asked to
elaborate, Mark Kintgen described Ms. Nielsen rapidly entering the
library and frantically asking, "Where’'s Mrs. Keating." Mark
Kintgen stated he could tell from the tene of Ms. Nielsen's voice
"something was wrong." Mark Kintgen went onto state when Ms.
Wielsen was unable to locate Mrs. Keating she began "asking whers
the phone was." Mark Kintgen reiterated at that point it was
obvious t£o him Ms. Nielsen was "panicked."

Mark Kintgen next recalled Ms. Nielsen announcing there had
been "kidg shot." Mark Kintgen again pointed out Ms. Nielsgen
appeared to be "very upset." Mark Kintgen stated he knew something
seriocus had happened, however, he was not clear on the details.

Mark Kintgen stated he next saw Ms. Nielsen using the
telephone which was located behind the main counter. Mark Kintgen
recalled as Ms. Nielsen began to use the phone she then yelled out,
"Kids get undexr the tables." Mark Kintgen stated he remembered Ms.
Nielsen repeating that command several times. According to Mark
Kintgen, he complied with Ms. Nielsen's request almost immediately.

Mark Kintgen stated he subsequently positioned himself
underneath table #1. Mark Kintgen clarified he was the only person
under takhle #1 during the incident. In respect to his peositiening,
Mark Kintgen stated he was geated under the southwest cornexr of the
table facing east. Mark Kintgen related from that position he was
able to see the library entrance pointing cut the items located in
the display case had been removed, thus there were no major
ckstacles in his way.

Mark Kintgen told IO after "hiding" under table #1 for "a
couple of minutes," he remembered hearing "shots or explosions" in
the hallway directly outside the library. Mark Kintgen stated he
could not recall the exact number of shots or explosicns he heard
but believed that activity was going on sporadically for "a minute
or two" bDefore the suspects entered, Mark Kintgen pointed cut he
believed the suspects had entered the library arcund the time he
began to hear the "fire alarm."®

In respect to the suspects, Mark Kintgen stated he cbserved
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two individuals enter the library via the east entrance. When
asked to describe the suspects, Mark Kintgen stated hased on his
positioning he did not recall seeing the guspects from the waist
up. Mark Kintgen stated he remembered both suspects were wearing
"hmlack boots" and both had "black pants."” Mark Kintgen related he
had heard reports the suspects were wearing "trench coats,"
however, he could not confirm that point. I0 confirmed with Mark
Kintgen he saw twe sets of legs enter the library around the time
he began to hear the "fire alarm" and both those individuals were
wearing hlack pants and black bocts. Mark Kintgen stated it
appeared as though the black boots were of a military style.

When asked 1if he rememberad seeing anything else assogiated
with the suspects, Mark Kintgen responded in the affirmative. Mark
Kintgen stated he did remember cne of the suspects was carrying a
weapon which he described as a "automatic with a long <lip." Mark
Kintgen stated the aforementioned weapon appeared shorter than a
rifle and was dark im color. Mark Kintgen relared the reason he
assumed the weapon was "automatic® was due to the fact it had a
"elip." Mark Kintgen was unable to supply any informaticn ko
distinguish which suspect was in possession of that weapon. When
asked how he was able to see that weapon, Mark Kintgen speculated
it was possibly carried low or he simply focused on it, thus
failing to recognize any additional clothing items worn by the
guspects.

Mark Kintgen reported as the suspects entered the library he
coculd see that they proceeded west. Mark Kintgen stated as the
suspects were walking in betwsen the main counter and the reference
desk he heard one of them state words to the effect "Everyone stand
up." Mark Kintgen then related it was at that point he hegan to
hear "gunghots." Mark Kintgen could not recall the number of
qunshots but knew it was more than ome. Mark Kintgen stated very
soon after the gunshots initially stopped he heard one of the
suspects state, "Oh look at his brains." Mark Kintgen then
recalled hearing the suspects "laugh." Mark Kintgen peinted out
the suspects continuocusly laughed throughout the incident at
various times.

Mark Kintgen went onto state at about the same time he heard
the first gunshets in the library he remembered “seeing smoke.”
Mark Kintgen did describe the smoke as "white or gray" in color.
Mark Kintgen was unable to be more specific concerning the smoke in
termg of whether or not it originated in the library or had drifted
in from the hall. Mark Kintgen stated he was certain at that point
the fire alarm was activated.

Mark Kintgen went onto state while the suspects remained on
the west side of the library he heard additional gunshots. Mark
Kintgen was unable tCo estimate the number of gunshots but knew they
wers numergus. Mark Kintgen stated he also believed he could
"valls or screams," however, he could not be certain if the voices
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he was hearing were students oxr the suspects. Mark Kintgen did
indicate he was certain the "laughing" he hesard was coming from the
suspects.

Mark Kintgen stated almost as soon as the gunshots ended on
the west gide of the library he began to hear them on the east gide
of the library. Mark Kintgen stated he was certain he had not
heard any gunshots which he believed were ccming from the center
section of the library up ta this point. IO subsequently clarified
with Mark Kintgen when the suspects entered the library they
proceeded to the far west section where gunshots were heard
following by gunshots erupting in the far east section where he was
located. Mark Rintgen reiterated up to this point he had not heard
any gunshots in the middle sectionm of the librazry.

Mark Kintgen was then asked to describe what occurred as he
began to hear gunshots on the east side of the library. Mark
Kintgen began his explanation by stating he only agtually saw cone
suspect on the east side of the library. Mark Kintgen explained
the suspect he observed at thar point was on the north side of the
glass case near the entrange to the library. Mark ¥Xintgen stated
he was certain the suspect then fired at least one shot ints the
glass case causing the glass to break. Mark Kintgen explained it
was right after the suspect shot out the glass <ase that he (Mark
Kintgen) was shot. Mark Kintgen initially stated it was possible
the suspect had shot at him through the glass case, however, he was
not certain. Mark Kintgen went onto explain that there were
mirrors located in the glass case which possibly distorted his view
of what was actually occurring. Mark Kintgen related he was
certain the person who had fired into the glass case was the same
person who shot him adding it was possible the suspect had stepped
back around the glass case prior to firing under his table.

When asked to describe the weapon being used by the suspect
whe shot into the glass case and later shot under his table Mark
Kintgen stated it was the "automatic" previously described in this
report. When asked if that was the same gun which was used to
shoot under his table, Mark Kintgen stated he assumed that was the
case, however, was not certain. 10 clarified with Mark Kintgen, he
was able to observe the weapon used by the suspect when firing into
the glass case, however, he could not be certain as to the weapon
used when fired under his table. Mark Kintgen did state he was
certain the perseon who fired into the glass case was the same
person who shot at him under the table. As Mark Kintgen continued
to relate his recollectieon of that incident, he believed the
sugpect had stepped arocund from the glass case prior to shooting
under his table. Mark Kintgen was unable to be more specific
concerning that point. IO did confirm with Mark Kintgen the only
descripticon he could give of the suspect whom he saw shoot into the
glass case and later under his table was consistent with that
person wearing black boots and black pants.

When asked what ocgurred at the point he was sghot, Mark
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Xintgen stated he believed the suspect had actually fired through
the chair causging the "woed to splinter." Mark Kintgen teld IO he
was uncertain as to how many shots were fired under the table but
stated, "It seemed like it was all at onge.” In respect to his
injuries, Mark Xintgen stated he was shot towards the left back
portion of hisg head causing the bullet to travel forward. Mark
Kintgen went onto state he was also shot towards the left centex
portion of his neck which exited on the right side of his neck and
then entered his right shoulder. Mark Kintgen teld IO the bullet
entering his head was remaved during surgery, however, the hullet
entering his shoulder was not removed. IO clarified with Mark
Kintgen his surgery occurred at Denver Health Medical. Mark
Kintgen identified his doctor as "Dr. Witt." IQ confirmed with
Mark Kintgen he received two gunshot injuries during this incident.

When asked why he believed the suspect had fired into the
table, Mark Kintgen stated when he "woke up” there were "wgod
splinterg all arcund." Mark Xintgen was unable to be specific in
terms of whether cor not he believed the suspect fired through a
chair or the table during the incident.

When asked to recall what occurred after he was shot, Mark
Kintgen explained he next recalled hearing a male voice state, "Do
you believe in God?" Mark Kintgen was unable to provide any
additional jnformaticn concerning that point other than to state he
knew the male voice was standing near his locatien. IC confirmed
with Mark Kintgen he was indicating the male voice he heard was
coming somewhere from the east side of the library.

When asked to degcribe what gccurred next, Mark Kintgen stated
he remembered laying on the floor with his head pointing in a
northwesterly direction. Mark Kintgen stated at that point he was
"afraid" he was going to "die.® Mark Kintgen tald I0 he did not
recall hearing any additicnal shots fired in the library after he
had been shot. Mark Kintgen stated after realizing he was lying on
the floor he then remembered seeing cne of the girls whom he later
identified as "Patti Blair" get up from underneath table #3. Mark
Kintgen related he subsequently told Pacti Blair he needed help,
however, she did neot respond to his request. Mark Kintgen stated
he recalled seeing Pattl Blair walk between the book shelves which
gseparated the different secticns of the library. Mark Kintgen
gtated at that point he crawled cut frem under table #1 and walked
between the book shelves and proceeded west through the library
attempting to follow Parti Blair,

Pursuant to guesticning, IO confirmed with Mark Xintgen aftex
he was shot his next recollection was hearing the male voice making
reference to God after which he realized he was lying on the floor
underneath table #1. When asked if he remembered anything else
prior to seeing Patti Blair get up from underneath table #3, Mark
Kintgen responded in the negative., Mark Kintgen teld IO he assumed
after the guspects had shet him they had left the library.
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I0 next asked Mark Kintgen to describe what cccuxred after he
began to follow Patti Blair west through the library. Mark Kintgen
stated he could not recall the specific path of trawvel he tock but
did remember seeing somecone lying under the table marked #9. Mark
¥intgen stated based on that observation he was certain he somehow
walked through the center section of the library pricr to
proceeding north towards the exit. Mark Kintgen next stated as he
began to proceed north through the library (near the computer
tables) he remembered sseing ancther individual on the floor at
that location. Mark Kintgen was unable to be anymore specific
concerning either of the individuals he referenced as he left the
library.

Mark Kintgen did state as he was leaving the library he
believed he began to see other people also moving through the
library towards the north exit. Mark Kintgen stated he eventually
made his way to the north exit at which point he observed a marked
patresl unit parked northwest of that locdtion. Mark Kintgen
reported he then proceeded towards the marked patrel unit. Mark
Kintgen told IO when he arrived at that locaticn he believed there
were approximately 20 te 30 other students present. When asked if
he could identify any of those students, Mark Kintgen again made
reference to the unidentified female who had originally sat ddwn at
his table and then moved. Mark Kintgen clarified he had seen that
same female hiding behind the marked patrel unit at the time he
arrived at that logation. Mark Kintgen added he also saw another
student whom he identified as “Josh Lapp." Mark Kintgen stated he
did net beliesve he could recall the names of any additional
students at that locaticmn.

Mark Kintgen estimated he remained behind the marked patreol
unit for approximately 10 to 15 minutes prior to being "evacuated.’
Mark Kintgen briefly described being placed in the trunk of a
patrol unit and driven to a nearby neighborheoeod. Mark Kintgen
atated at that point he was transported by "helicopter® to Denver
Health Medical. Mark Kintgen teéld IQ he did not believe he could
recall any additicnal information at this time.

I0 subsequently obtained a written authorization for release
of medical records pertaining to Mark Alan Kintgen. The decument
indicates the medical records were being maintained at Denver
Health Medical. IO would note Mark Kintgen's father, Dale Kintgen,
signed the form authorizing the release of the medical records. IO
subsequently concluded his interview with Mark Kintgen. IC would
note alsc present at the residence was Michael Kintgen (twin

brother to Mark Kintgen). It was determined IO would conduct an
interview with Michael Kintgen in order to axpedite the
investigative process. IC would point out Michael Kintgen was not

present during the interview of Mark Kintgen. $See the interview of
Michael Kintgen for details.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 5/12/99

Lisa Michelle Kreutz, date of birth January 14, 1981,

., was interviewed at her home in the
presence of her parents, Ken and Sheryl Kreutz. After being
advised of the identity of the interviewing Agent and Diane
Obbema, Investigator, Jefferson County Sheriff's Office, Kreutz
furnished the following information:

Kreutz is a Senior at Columbine High School. Her first
class of the day is Trigonometry with Mr. Tank. Thig class is
during second period which runs from 8:25 a.m. to 9:20 a.m. This
class pericd is extended an extra five minutes for school
announcements to be made. The Rebel News Network is broadcast
over televisions within the classrooms. Her class really didn’t
pay attenticn to the announcements on a regular basis. On
April 20, 1988, Kreutz wasn't really paying attention to the
announcements and does not recall anything that seemed unusual.
Period three runs from 9:25 a.m. to 10:15 a.m. During this
period, Kreutz has Accounting with Mr. Stoeklen. Her fourth
period class is Psychology with T.J., last name unknown. Kreutz
couldn't recall the teacher's last name as they all refer to him
as T.J. This c¢lass rung from 10:20 a.m. to 11:10¢ a.m. Fifth
period, or A lunch, begins at 11:15 a.m. This is Kreutz's lunch
period and she usually goes to the Library or out to lunch with
Jessica Holliday and Bethany Koch. Prior to geing to lunch or
the Library, she would typically go to her lecker and exchange
school bocoks.

On April 20, 19%9, after fourth period, Kreutz did not
go to her locker to exchange school books. Instead she went to
the Post Graduate Center and picked up an application for the
University of Celorado at Denver. She then walked down the hall
to the Library. 1In the Library, Kreutz would usually sit with
Holliday, Jenna Park and Dewata Perez con the esast side of the
Library. She entered the Library at approximately 11:15 a.m.
Holliday was already in the Library at table #2. Kreutz met
Perez and Park in the Library or possibly at or near her locker.
Kreutz was in the middle of Park and Holliday on the east side of
the table #2, facing west. On the west side of the table was
Lauren Townsend and Perez., There may have been another girl in
the middle of the west side of the table. At that time, the
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Library was pretty full but Kreutz could not remember seeing
anybody else she knew. There are two reading chairs with a small
table between them, next to table #2 and against the east wall.
There may have been scmeone seated at cne of the reading chairs.

A couple of minutes after sitting down, Holliday left
their table and went over to the computer area on the west side
of the Library. At about that time, Kreutz heard popping sounds
coming from cutside the west part of the Library. The sounds
were like a hammer gtriking a wall. Within a minute, a blonde
haired student came into the Library and stated, "Where's Miss
Keating”? and “He has a gun.” Kreutz believed this to be a
student as she appeared to¢ young to be an adult. The student
then went behind the librarian's counter. EKreutz did nct know if
she should believe what the student said or not and thought it
may have been another senior prank. 2 week prior, in a senior
prank the Seniors closed off the Junior Parking Lot.

2 couple winutes later, and no more than five minutes
later, a lady came into the Library and said to get under the
tables. The students all hesgitated and she yelled again te get
under the tables. Right behind this lady was Mr. Place, who came
into the Library docrs and said something to somebody that ‘we
have to get these kids out of here.” Place then left the
Library. Attachment A is a diagram of the Columbine High School
Library. Kresutz indicated on the diagram the sitting positions
of the students at table #2. Kreutz, Perez, Townsend and Park
all hide underneath their table. Kreutz was sitting under the
table with her knees pulled up to her chest and she wag facing
north. From her position, she could see out a window near her
table into the hallway outgide the Library and the area batween
the trophy case toward the reference table. The window was in
the upper portion of the wall. At that peint, Kreutz began
hearing screaming coming from the area she believed to be the
Commons. Through the window to the hall outside the Library, she
saw a white male coming toward the Library. He was moving from
south to north like he had come from down by the Commons. He was
headed toward the Library and had a determined lock on his face.
Her view of this person was only from about the shoulders up and
ghe described him with blonde hair and dressed in dark colors.
Kreutz indicated on the Library diagram the approximate location
of the individual in the hallway.
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The deoor to the Library is always propped open and she
could hear two pecple coming into the Library. She remembers
hearing one of the gunmen say to the other cne, "Are you still
with me?" and "We're still genna do this, right?" After entering
the Library the gunmen started yelling and moved to the west side
of the Library. 8he heard one of the qunmen say they were going
to “blow up the Library”. This statement was followed by an
explosion in the Library. Kreutz began hearing windows breaking,
gunfire and lots ¢f screaming. She could not recall specifically
how much gunfire she heard on the west side of the Library. She
did hear a statement from one of the gunmen that they hated
school and that schocl had messed them up. The fire alarm went
cff during the shooting on the west gide of the Library. Park's
gigster, a Freshman, was sitting by the computer tables. Park
kept saying that she had to get her sister. Perez had to hold
down Park to keep her from leaving the table. Perez told Park
that Holliday was at the computer table and would take care of
her sister. Kreutz thought the gunmen then moved to the middle
section of the Library as the sounds of gunshots and screams were
getting closer to her. She could not recall any specgifics of the
gunmen's movement or comments in the middle section.

After what sheé believes is gunsghots in the middle
section, she can hear a gunman moving up around from behind her,
back near table #4 and the wall. Townsend and one of the girls
were praying underneath the table. Somebody under the table said
“oh my God their coming”. At the same time, she can see a gunman
in her view between the trophy case and the reference table. She
sees this gunman only from the chest down but can see a shotgun
with possibly two barrels in his left hand. He was holding the
gun down. He was wearing dark clothing and had something over
his shirt or jacket. It was different in color than his shirt
and appeared to Ccross over his chest and then over his shoulder.
The girls had pulled the chairs in around the table and her view
was being blocked. Kreutz then hears a gunshot and was grazed in
her right wrist by a bullet. Kreutz remembers thinking at that
point that it didn't really hurt to be shot. She believes it was
the gunman that she saw between the refence table and trophy case
that shet at her table.

To her right she saw Val Schnuur falling te the greound.

Schnuur may have been running or crawling away from the gunman
that was moving up behind their table. Schnuur had gotten shot
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and Kreutz could see her holding her side. Schnuur was screaming
and then Kreutz heard a gunman from behind her ask Schnuur if she
believed in God. The gunman asked it again and she recalls
Schnuur answering back 'ne.” At that point, Schnuur was laying
on the ground next to table #2 on the east side. The gunman may
have shot Schnuur again. In the course cof this guestioning of
Schnuur or just at the completion of it, Kreutz got shot several
times. Kreutz does not know if the shooting came from the gunman
behind her or the gunman she saw by the trophy case. Kreutz got
shot in the left shoulder, right wrist, right ankle and a shot
through the buttock which alsc goes somehow through her inner
thigh. Kreutz cannot recall if Townsend was shot at the same
time she was or was shot just prior to her. After the gunshots,
she could see Townsend laying down on the fleoor "gasping” with
one ¢f the other girls holding her. The two guns that had been
shot at her table sounded different. Kreutz did not think the
gunmen were really aiming their guns. She thought they were just
shooting without aiming at anyone.

After being ghot, Kreutz does not remember if there was
more gunfire and explosions within the Library. She does
remember Schrnuur moving from her spot, as Kreutz could no longer
gee her., After a period of no longer than ten minutes, the
Library got really guiet. Kreutz did not see the gunmen leave
the Library. Kreutz heard something, possibly gunshots, that
gave her the impression that the gunmen were gone from the
Library. The gunmen had been gone a long encugh period of time
that the students felt that they were neot coming back to the
Library. Park and Perez got up and tried to get Kreutz to leave
with them. Kreutz was unable to leave with them. Kreutz
believes Park and Perez went through the bookcases by table #1
and exited out that side of the Library. Kreutz saw & number of
students get up and leave. After the students had left the
Library, Kreutz was laying down under her takle and heard the
school bell ring. This was the 11:45 bell, which meant her lunch
period was over. The fire alarm was still going off at that
time.

Kreutz remembers another girl crawling up and laying
her head down by her. The girl had blende halr. Kreutz did not
know the girl. Kreutz continued tc lay under her table and heard
the 11:50 a.m. bell and then the 12:10 and 12:15 p.m. bells.
These bells meant that the “A"a dn “B" lunches were over. Kreulz
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continued to listen to the various bells for the class periods go
off. The bells were how she kept track of time.

Kreutz heard a helicopter f£lying around outside the
school and knew the police were outside the school. Kreutz
remembers hearing two to three explosions in the Library while
the gunmen were inside the Library. She heard another explosion
in the Library or outside the Library after all the students had
gotten up and left the Library. She alsc remembers hearing glass
breaking again and somecne say something to the effect of ‘hey
you in the Library." She doesn't remember when, but she heard
police cfficers yelling from an area she thought was outside the
south windows of the Library.

Kreutz believes she was conscicus the whole time she
was laying under the table in the Library. She wasn't really
paying attenticn and was mostly looking at the top of the table.
She knew her wrist was broken and she couldn't move either of her
arms. She remembers hearing the 2:30 p.m. bell ring as it just
kept on ringing. A couple of times she did try to get up and
leave the Library. §She tried once before the 2:30 bell to get up
and leave, but got "light headed". After trying to get up, she
got back down underneath her table. She believes she tried again
after the 2:30 bell and ended up laying down then between tables
#1 and #2.

Kreutz remembers later hearing the gunmen talking in
the Library or outside the Library. The voices sounded further
away but she laid wvery still, pretending to be dead. She didn't
want the shooting to start all over again. She does recall
somebody coming back into the Library while she was lying down
but does not recall any details.

After trying to get up and leave following the 2:30
bell, she remembers hearing the peolice yelling. The yelling was
in the hallway from outside the Library and the scunds scunded
like they were in a hurry. She heard them come in and she called
for help. ©One of the SWAT officers came over to her. This
officer tocld her she was the only one alive in the Library. They
did not take her immediately out of the Library and cne SWAT
officer stayed with her. The next thing she remembers is a
paramedic coming in and talking to her about whether she was
hurt. The paramedic rolled her onto her shoulder to look at her

JC-001- 000064



FD-302a (Rev 10-6-95)

174A-DN-57419

Continuation of FD-302 of Lisa Kreutz ,on 5/5/9% , Page 6

back and she remembers excruciating pain. She was put on a board
and remembers hearing the officer saying they had to get her out
of there in a hurry.

Kreutz does remember the glass bookcase/trophy case
shattering. She does not remember when this cccurred. It may
have been caused by the SWAT team.

Kreutz has a navy blue Eddie Bauer backpack which ghe
left on top of the table. Inside the backpack are a graphing
calculator, her wallet, two sets of car keys and school papers,
including folders. She would like to get one set of the car keys
back ag those are the only two sets of keys for her car. Her
grandfather had to pay a locksmith te help them get the car out
of the school parking lot. Kreutz had been transferring
information from her application to University of Colorado at
Denver to a new application. She was recopying it to make it
more legible. There was a $40 check for admission fees with the
application.

Kreutz' locker is in the Math hall area and is locker
#480, #180 or something in the eighties. She had nothing
valuable in her locker except books and papers. Attachment B is
a diagram of Columbine High School. Kreutz indicated on the
diagram the location of her locker.

Kreutz remembers a paramedic taking off her Eyore watch
and throwing it intc her shoes. She was also wearing jewelry,
including her class ring and a birthsteone ring. Kreutz would
like to get back her watch and two rings.
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT

SUPPLEMENTAL REPORT
REPORTING AGENT: Greenwell CASE NUMBER: 99-038856
VICTIM: Nielson, Patricia DATE OF REPORT: 04-27-99
JFFENSE: AOA-J.C.5.D./Homicide
WITNESS LIST:
Agent M. Greenwell
LPD Investigations Division {303) 887-7233

- assigned victim/witness interviews;

NIELSON, Patricia K, DOB8: 12-06-83

- victim of shooting;

CBSERVATION/ANVESTIGATION:

n Tuesday, 04-20-89, at approx. 1240 hrs., | was sent to Adventist Porter Hospital - Littieton, to interview victims

and witnesses of the shooting at Columbine High Schoecl. While at the hospital, | interviewed a victim from the
shooting, Patricia K, NIELSON.

Ms. Nielson told me she was standing in the north corridor hall, doing her assigned “hali duty”, at approx. 1120
hrs., when she saw a maie student, on the west end of the hall, carrying what she thought was a gun into the
school. Ms. Nielson said she was taken by surprise and asked another male student walking past her what was
going on. Ms, Nisison said the student toid her the student was probably “..shooting a movie®, and that the gun
was probably a cap gun used as a prop in the movie. Ms. Nisison said the unknown male student she was talking
with sald the student she saw with the gun was with the video productians class. Ms. Nielson said she didn't think
it was right, cap gun or not, that he have it at school, so she went to confront the student. Ms. Nieison said as she
walked through a set of double doars where the student was, the student began firing the gun. Ms. Nielson said
the student then turned and saw her, looked right her, and shot at her and the male student she was with. Ms
Nieison said the bullet traveled past her and hit the glass in the door behind her and some of the glass, or a
fragment from the bullet, hit her in the back of the shoulder. Ms. Nieison said she yelled "Dear God! Dear God!

Dear God!” and turned with the male student she was with, when she heard the male student say, "Uhhhnn!” Ms.

Paga1of 3
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT
SUPPLEMENTAL REPORT
REPQORTING AGENT: Greenwell CASE NUMBER: 99-038856
VICTIM: Nielson, Patricia DATE OF REPORT: 04-27-89
OFFENSE: ADA-J.C.8.D./Homicide

Nielson said she saw the student had been shot in the back and they continued 1o run the opposite way and ran
into the library. As she ran into the library, Ms. Nieison said she began screaming for help for the student and
ran to the phone and dialed “8911" {she had to dial S first to dial 911 to get an outside line), Ms. Niglson said Ms.
Keeting, the librarian, and Mr. Lawn {unk. speliing), came in and told everyone to get out of the library. As she
was on the phone, Ms. Nietson said she could hear the gunman getting closer, sc she told the students to get
under the tables, while she stayed on the phone with the 911 dispatcher. Ms. Nielson said the dispatcher asked
her if she could get to the doors to lock thern and Ms. Nielson told the dispatcher she couldn’t. At this time, Ms.
Nielson said something made her aware there were more than two gunmen, but didn't know what it was. Ms.
Niglson heard a great deal of gunshots and “hoating it up” from the suspect, so she continued to tell the students
to stay under the tables. As Ms. Nielson was able to determine the gunmen were coming into the library, she did
not want the gunmen to know she was on the phone with 811, so she left the phone on the floor and crawled up
as far under the librarian’s desk as she could. Ms Nieison said she saw the gunmen walk past where she was
and they stopped and she saw they both had on black mifitary type pants. Ms. Nielson said she heard someane
crying and say, “Oh God!® and one of the gunmen asked her, "Do you believe in God?" and began calling her
“..awful and hateful names!” Ms. Nielson said she then heard a lot more gunfire and they walked around by her
desk again. While standing in front of the desk she was under, Ms. Nieison said one of them stopped and said,
"Wait a minute! One more thing!” and she heard a chair being smashed on top of the desk she was under. After
the noises stopped, Ms. Nielson said she locked around the end of the desk and saw a student wearing a pair of
tennis shoes and wondered if the student was alive or dead. Ms Nielson said she crawled into the library’s
workroom and saw two women, one wearing a purple dress, hiding in another room off the workroom. Ms. Nielson
said she then crawled inside a cupboard and shut the doors. Ms. Nielson added, she stayed in the cupboard for
approx. three hours, and recalls it was approx. 1145 when she crawled inside the cupboard. While in the
cupboard, Ms, Nielson said she heard 2 lot of gunfire coming from the library area again and heard the beeping
of what she thought to be bombs. Ms. Nielson said she stayed in the cupboard and remembered seeing the lady
in the purple dress came in the workroom and checked on Ms. Nieison. Ms. Nielson added, she also remembers
taking her sweater off, while in the cupboard, because she was so hot. Ms Nielson said she heard the suspect’s
saying they were going to blow the library up, but she could not get out for fear of being shot, After being in the
cupboard for approx three hours, Ms, Nielson said she heard the female in the purple dress whispering, “Patty!

Patty! Come on!”, and she saw another subject, Kent Freizen {spelling unknown) corne from the other side of the
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LAKEWQOD POLICE DEPARTMENT
SUPPLEMENTAL REPORT
REPORTING AGENT: Greanwell CASE NUMBER: 98.038856
VICTIM: Nielson, Patricia DATE OF REPORT: 04-27-99
JFFENSE: AOA-J.C.S.D./Homicide

room. Ms. Nieison said she and cthers from the library were escorted outside by police personnel, ran out to So.
Pierce St., where she was treated for the injury to her shoulder. Ms. Nielson added, she recails carrying her
sweater out of the library, but dropped it on the steps leading out of the iibrary, so her sweater should still be on

the steps.

Ms. Nielson was treated by Dr. E. Eby and her injuries were photographed by an Arapahoe County Crime Lab,
Technician. Ms. Nielson was treated for an injury to the back of her right shoulder area, an abrasion on her right
forearm, and a bruise/contusion to her left knee. Ms. Nielson was released from the hospital the same day., Ms.
Nielson was joined at the hospital by her husband, Shane Nielson, at the hospital and a Douglas County S.0.

Victim Advocate.

Cn Thursday, 04-22-89, | contactad Ms. Nielson, by telephone, at home, Ms. Nielson was improving and asked
a lot of questions about what happened in the library. 1 did not know the answers to any of the quastions she had,

nd referred her to J.C.S.D.. Ms. Nielson had no additional informaticn to offer from the criginal interview at the
hospital.

No additional information at this time.

WIDCED 40, guage %g//m'% o S/

Detective's signature/number/date Sergeant's signature/number/date
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INVESTIGATOR BRICE MOOMAW

On 04-30-99 at about 1125 hrs., this Investigator responded to 2168 S. Field Way and
contacted:

NIELSON, PATRICIA
DOB: 12-06-63

Present during the interview was Nielson’s sister, Christie Sanders, who is a Public
Defender in Jefferson County. Also present was:

HOLLINGSWORTH, DAVID M., MSW
Licensed Clinical Social Worker

777 8. Wadsworth

(303) 969-9192

Hollingsworth was present on behaif of Nielson.

Nielson related class was out at 1110 hrs. She took some books with her and went to the
library. The exact time she arrived is unknown, but it was possibiy around 1120 to 1130
hrs. She had hall duty near the Library.

Nieison was watching the north corridor. Some kids said they heard gunfire. There was
another kid in the hallway, identified as Brian Anderson, Nielson looked down the hall
and saw a subject with his back to them.

Nielson thought they were probably making a video production. Suspect number one was
shooting and she saw some smoke. Nielson related she decided to go out and stop this.
She did not think it was a real gun.

The suspect then tumns towards Nielson and points the gun at them He smiles. The
suspect shoots and the glass in the door goes out. Initially Nielson thought that i was
possibly a BB gun until she looked at the door and saw the size of the hole. Nielson
thought, “Oh dear God.” Nielson turned around to get out of the area and then there was
a second shot. She saw Anderson lurch and she felt a burning sensation in her shoulder.

Nielson went to the door across the hall. She subsequently ran into the library along with
Anderson. Nielson was yelling when she went into the library. She yelled, “Help, there is
a kid with a gun. We have been shot.”

When she went in the library, there were kids all around. She yelled for someone to call
911. Nieilson did not see another adult inside. She thought to herself, where is Ms

JG-001- 000073



PROGRESS REPORT Control Number: 1706
CASE TYPE: HOMICIDE

CASE NUMBER: 99-16215

PAGE 2 OF 5

INVESTIGATOR BRICE MOOMAW

Keating? Rich Long then came out and told everyone to get out of the library. He then
ran into the hallway.

Nielson could hear gun fire out in the hall. She went to the phone at the service desk She
yelled to the kids to get down before calling 911. They got under the tables. She told 911
that a kid had been shot.

Peggy Dodd, a library assistant came running out. She grabbed three kids and crawled
into the magazine room. Nieison had the phone down on the desk. When Nielson first
called 911, she was standing. The dispatcher asked Nieison to close the doors.

Nielson could not see¢ any shooters outside, however, she heard gunfire. Nielson thought
she was far to vulnerable if she attempted to close the doors. Besides she thought she did
not have keys to the library.

A kid came and went under the table near her. However she remembers there was
something under the table and he was a large kid. Nielson decided she would hid
underneath. The large kid was wearing a jacket or shirt that had red or maroon on it.

Nielson got down when the really loud gun fire goes off. When she was down, she still
yelled at the kids even though she could not see them. The suspects came into the library,
however, she could not see them. She took the phone cord and pulied it underneath.
Nielson thought that if they see her on the phone, they would shoot her, so she dropped
the phone.

At about 1205 hrs., a person arrived at the Nielson home and entered. After a brief
discussion with Nielson and Hollingsworth, Nielson decided to stop the imterview. The
person who entered the home is identified as:

JUAREZ, SUZZIE
Work Phone: 982-5967
Home Phone: 432-4262

Prior to stopping the interview, the discussion between Juarez, Hollingsworth and Nielson
was in regards to having an attorney present for Nielson before she continued. They also
discussed the up coming tour at Chatfield High School. Nielson and Hollingsworth
indicated it would be best if they stopped so she could attend the tour. Therefore, the
interview was terminated.

On the evening of 04-30-99, this Investigator telephoned Hollingsworth. He related that

Nielson wanted to continue the interview. It was determined we would meet on Monday,
05-03-99 at 1100 hrs. to conclude the interview.
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On 05-03-99 at about 1100 hrs., this Investigator returned to the Nielson residence to
conclude the interview. Present for this interview were Sanders and Hollingsworth.

Nielson related while in the library, the phone was underneath her. She also related that it
was Eric Harris who shot her. In regards to the suspects, when they came in, Nielson saw
their feet. She heard them talk to each other and to other people. When asked how many
sets of feet she saw, she said two.

Nielson believes that one kid stood up to them in the library. The person said, “That’s
enough” in a confrontational voice. The person replied, “Oh, what do we have here.” She
heard the word Nigger used and then she heard them shoot someone.

Nielson heard someone yvell, “Oh God, Oh God” and the person replied, “Do you believe
in God? The student replied, “Yes.” Nielson indicated she could not see the shooters, she
could just hear them.

When it was all over, Nielson thought there was more killed in there. She stated there was
so many bullets. The boy next to her was unknown to Nielson. She was told later by
Dean Kris Mikesell that it was possibly Evan under the desk.

This Investigator asked Nielson if she ever heard the statement by the shooters that a
person could leave, she stated she does not remember hearing that statement. The
suspects did relate they were going to blow this library up. They were yelling at the
people.

When Nielson finally left, she couldn’t see if anyone remained. This Investigator asked
Nielson if she knew an ex-student by the name ofmd she said no. She also
reiated when she was standing up, she did not see an m the hallway in front of the
library. She related there was a [ot of noise in the room.

At one point, the shooters called someone “Fat boy.” They yelled at him. She heard one
person say, “Do what ever you want with that one.” At another point, the suspects
walked right past Nielson. She was sitting under the counter on her rear end with her legs
crouched up.

When they walked past her, they both had black pants on which were tucked in therr
boots. As they walked past her, one said, “Wait, there is one more thing.” He stood in
front of where she was. He picked up a chair and he slammed it on top of the counter
above her head.
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Nielson related when he stepped back, she saw his black pants and they were tucked in his
boots, After slamming the chair, the person said, “Let’s get down to the commons.” She
remembers a live bullet was on the carpet in front of her.

After they left, Nielson peaked up over the counter and she saw a pair of white tennis
shoes under one of the tables. When she looked up there was no movement. Nielson
does not remember seeing the kid next to her when she left.

Nielson crawled straight into the room in back of her. She crawled into a cupboard and
stayed there for the next three hours. She looked at her watch and it was 1145 hrs. when
she went in.

After she was in the cupboard for a long time, she heard someone in the room. As they
walked by, she saw a purple dress. She opened the door and saw two women who she
identified as Lois and Carol. She asked them if they knew if the suspects had been caught.
They did not know. At around 1300 hrs., Lois and Carol leave the room. Nielson stayed
in the room in the cupboard.

Within minutes of Lois and Carol leaving, there was some more gunfire. The gunfire was
very close. She described it as being a small short burst. Nielson believed the shooters
had found Lois and Carol and shot them. Later after it was all over, Lois and Caroi toid
Nielson they thought just the opposite. They believed the shooters found Nielson and shot
her.

About two hours after this burst of gunfire, Lois and Carol came back out. At some
point, Nielson heard the sound of glass breaking out. She realizes now that it was
probably Patrick Ireland getting out the window. When she heard the sound of breaking
glass, there were no sounds of gunfire.

Nielson remembers hearing a continuos beeping sound. She leamned later that if the fire
alarm remains on for a certain length of time, it begins to beep. She believes the beeping
sound went on for about an hour.

Nielson remained in the cupboard. She heard people in the area again Suddenly the
cupboard opened and it was Lois. She said, “Patty are you still in there?” They yelled at
her to come on. They all went out the front door and she did not look around.

When Nielson left the library, she left through the counter door. SWAT was in the
hallway. They were toid that the suspects had not been apprehended yet and the building
was full of bombs. Kent Friesen, a science teacher was with them at that point and he was
very upset. He related Dave Sanders was hurt bad.
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They all went downstairs, where they waited on the platform. When it was clear, they
went out the back door of the cafeteria. Prior to going out, they waited for another
teacher, Al Cram. They were told not to touch the backpack by the door. Once outside,
they were put in the back of a police car.

It was 1500 to 1545 hrs.,, when they got out. She was inside for about four hours.
Nielson indicates it was Eric Harris who shot her and Brian Anderson. Nielson related she
saw his face. Then from the faces on television, Harris seems to fit the person shooting at
them.

Nielson also related that Brian Anderson ID Harris directly. This Investigator asked
Nielson how she knew that. She indicated Anderson told Peggy Dodd, “Eric Harris
fucking shot me Peggy.”

Nielson described the suspect in the hallway which shot her and Anderson as follows:

Black pants, tucked in the boots. He was wearing a black
trench coat. Underneath the coat, possibly wearing
something white, the coat was open. He was wearing etther
a beret or stalking hat. He was definitely not wearing a
mask. She is positive of that. His left hand was extended
and his right hand was back.

This Investigator asked Nielson if she could have seen a baseball hat that was on
backwards. She related she has in her head that it was a black beret he was wearing.

This Investigator asked Nielson while she was in the library, did she ever smell smoke.
She said yes. Initially she thought it was the police throwing in tear gas. When she was in
the cupboard, a long time went by, then she heard what she thought was a single bomb.
Per Nielson, that was it. There was no further gunfire or bombs after that.

Nielson did complete two drawing, one of the library and one of their escape route.
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CONNECTED TO JEFFERSON COUNTY SHERIFF'S DEPARTMENT CR 99-7625

On 05/21/99 Detective Beatright (IO} was assigned DN #4950
requesting he contact and interview Patricia Nielson. Within the
narrative of the lead, IC was informed Patricia Nielson had been
injured by gunfire in the north hallway, after which she entered
the library and subsequently placed a %11 call to the Jeffersoen
County Sheriff's Cffice. Patricia Nielson reportedly remained in
the library until she was evacuated by members of the SWAT team.
I0 was requested to interview Patricia Nielson for the purpose of
gathering additicnal informaticn related to this investigation.

On 05/25/99 at approximately 0840 hours I0Q met with Patricia
Nielson at the Jefferson County Hall of Justice. At the time 10
met with the aforenamed, she was in the company of her husband,
Shane Nielson, her sister Christy Sanders and her therapist
identified as David M. Hollingsworth, MSW. All of the aforenamed
individuals were present for the purpeose of supporting Patricia
Nielson during the interview. For purpeoses of clarification,
Christy Sanders is employed through the State of Colorado Public
Defenders Office, IO confirmed with Christy Sanders she was simply
acting as a support system for her sister and was not there on any
official capacity.

Upcn contact with Patricia Nielson {(AKA Patty Nielson), IO
verified her date of hirth as 12/08/63 and she resides at wilili}
I0
further verified with Patty Nielson she is employed at Columbine
High School as an art teacher.

IO next requested Patty Nielson provide an account of her
activities on 04/20/99% beginning at the time she arrived at school.
Party Nielson explained as was normally the case, she arrived at
school at approximately 0745 hours, parking in the northeast
teachers lot off of Pierce Street. Patty Nielson explained her
first period clags is free and she normally uses that for
"plancing." IO verified with Patty Nielson after parking her car
in the northeast teachers lot, she then entered the school via the
main east entrance and subsequently responded back to the jewelry
room. IO would note the afcorementicned room is located in the
northeast area of the school. According te Patty Nielson, upon
arriving at school through the first hour class, she did not make
any ohsevrvations which she considered to be unusual.

Patty Nielson indicated her secend peried ¢lass began at
approximately 0820 hours and concluded at approximately 0215 hours.
Patty Nielson related her second period class is taught in the
"jewelry room" which is the same location previously described in
this report. When asked if anything unusual occurred during her
second pericd class, Patty Nielson responded in the affirmative.
Patry Nielson recalled during second peried, cne of her students
identified as "Brittany Gillette" (spelling provided by Nielson)
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made the statement, "Hey Mrs. Nielson, did you know it was Adolph
Hitler's birthday?" Patty Nielson stated she was not aware of that
fact and other than to acknowledge Brittany Gillette’'s comment,
there was no additional discussion concerning that point. Patty
Mielson stated she did not know whether that comment was relevant
to the investigation but felt it should be reported.

Patty Nielson reported she then taught her third period class
which begins at approximately 0820 hours and concludes at
approximately 1015 hours. Patty Nielson stated her third pericd
class is taught in the “drawing room" which is located in the same
general area as the jewelry room. Patty Nielson stated she did not
recall any unusual events during third period class.

In respect tc her fourth hour class, Patty Nielson stated it
began at approximately 1020 hours and concluded at approximacely
11172 hours. Party Nielson indicated her fourxth period class is
taught back in the jewelry room and she did not recall any
additional events which she considered to be unusual.

Patty Nielson explained on a normal day, she would have been
"finished for the day" at the conclusion of her fourth period
class. Patty Nielson stated as part of her assigned duties as a
teacher at Columbine High School, she is regquired to perform "hall
duty." Patty Niaelson explained on this particular date, she had
made arrangements to trade her hall duty with Rudy Martin and as a
result, was scheduled to work "A lunch® in the north hall while her
assignment during "B lunch" was te work the "south hall." IO
clarified with Patty Nielson had it not been for her hall duty
assignment chat date, she would have left Columbine High School
shertly after the conclusion of her fourth period class. IO
further verified with Patty Nielson the reason she changed hall
assignments with Rudy Martin was to better accommodate her
schedule.

When asked to explain her responsibilities when performing
hall duty, Patty Nielson stated her primarxy responsibilities are to
keep the halls "gquiet" and prevent students from simply "wandering
the halis." Patty Nielson stated she is alse requested to monitor
students who would possibly gather in the halls or try to "sneak
food" into various parts of the school. Patty Nielson stated she
did not recall having any sericus problems when performing hall
duty in the past.

According to Patty Nielson, she began her hall duty on that

date arcund the time *"A lunch" started (approximately 1115 hours).
Patry Nielson explained during the course of performing her hall
duty in the north hall, she began walking west and recalled being
just east of the west entrance/exit (main level) when specific
events pertaining to this investigation began. Patty Nislson
reiterated she was standing just east of the west entrance/exit in
rhe north hall when she noticed Brianm Anderson, a student,
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passing her location. It was at approximately that same time she
heard a "noise" ({unable to be more specific) which caused her to
look cutside the west entrance/exit. Patty Nielgon stated at that
point she cobserved a white male (posgible student) standing outside
the west entrance/exit near the north library emergency exit door.
Patty Nielson explained at the time she did not recognize the
student and initially only saw him from behind. Patty Nielson
stated during her initial cbservation of the student, she noted he
was wearing a "black trench coat" with =ither a "beret or black
stocking cap" on his head. Patty Nielson stated when making that
obgervation, she alse noted that "smoke" appeared to be "rising"
around the area where that individual was standing.

Patty Nielson related at the point she was making the above
observaticn, Brian Anderson commented that the person she just
described must be involved in some type of video production and was
in possession of what was believed to be a "cap gun." Patty
Nielson stated when hearing Brian Anderson’s explanation of the
event, she recalled thinking she did nat see a video crew and felt
the student's behaviecr was inappropriate, particularly as it
pertained to the simulation of weapons on schoel property. Patty
Nielson peointed out it was irrelevant whether or not the student
was invelved in a video project she still considered the behavier
very inappropriate.

Patty Nielson stated at that peoint she began walking west down
the north hall after which she passed through the first set of
doors leading outside the school. IO would note at chat locatien
there are two sets of doors separated by what could be described as
a vestibule arxea. IO clarified with Patty Nielson she had pagsed
through the first set of doors and was still proceeding westbound
in an effort to contact the student. Patty Nielson further
clarified that as she proceeded in the manner indicated, Brian
Anderson accompanied her and was walking to her left (scuth}.

Patty Nielson related just after she and Brian Anderson had
walked through the first set of doors, the student she previously
described turned and loocked back in her direction. According to
Patty Nielson, this student was originally facing a scomewhat
southerly direction as she began to approach his location. As
Patty Nielson continued with her explanation, she noted once the
suspect had turned and locked in her direction, she remembered he
"smiled." Patty Nielson stated at that point the suspect leveled
a long firearm in her dirsction and subsequently fired the weapon.
When asked to describe the individual who fired the weapen in her
direction, Patty Nielson responded she believed it was "Eric
Harris." 10 confirmed with Patty Nielson she based that
identification from photographs she had geen of Eric Harris via
news footage. Patty Nielson was again asked to describe the
individual who fired the weapon in her direction. Patty Nislsen
clarified the individual who fired the weapon in her direction was
the perscon she had previously described. Pattiy Nielson did
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indicate she made additional ocbservations of that individual as she
moved cleser to his location. When asked to provide those
additional details, Patty Nielson stated in additicon to how she
previcusly described the individual, she now knew he was wearing
"hlack pants® which were "tucked inte black boots." Patty Nielson
stated the weapon which she observed the individual holding
appeared to be a "rifle" style firearm. In addition, Patty Nielson
described the weapon as being black in color and pointed out she
did not recall seeing any type of wood stock on the weapon. Patty
Nielson related when the weapon was fired in her direction, it
appeared as though the butt of the rifle was against the suspect’'s
shoulder. Patty Nielson indicated she could not provide additicmal
information related t¢ the suspect or weapon descriptiom.

When asked if she made any other observations prior to the
suspect firing the weapon, Patty Nielscn responded in the
affirmarive. Patty Nielson stated as she approached the suspect’s
locaticn, she saw what ghe believed were two female students seated
against the north library wall area. IO clarified with Patty
Nielson she was referring to a location outside the west entrance
doors which would have actually been to the south of the doors.

For purposes of clarification, when referring te that location, it
would be accurate to alsc refer to it as the north exterior library
wall. IQ further verified with Patty Nielson the two unidentified
female students would have been located in between the west
entrance/exit and the north library emergency exit doeor. When
asked if it appeared as though either of those students had been
injured, Patty Nielscn stated she was uncertain. Patty Nielson
pointed out the event she previocusly described happened very
quickly, thus her observations were limited.

Patty Nielson was next asked to describe what occurred at the
point the suspect fired in her direction. Patty Nielson stated
when the suspect fired the first shet, it penetrated the south side
exterior door. Specifically Patty Nielson was referring to the
glass window which is attached to the door. IO confirmed with
Party Nielsen she was describing the far left door (window) as she
was facing west. Patty Nielscn stated almost immediately upon that
first shot being fired:; both she and Brian Anderson began to turn
around in an effort to flee the area. Patty Nielson stated it was
av that point she heard the second shot fired. Patty Nielson
stated when hearing the second shet, she saw Brian Anderson “arch
back and throw up his hands,” after which the aforenamed fell to
the ground. Patty Nielson stated Brian Anderson was still located
to her south at the point he appsared to have been shot. Patty
Nielson stated she could not be specific in terms of what direction
Brian Anderson was facing when he was shot bhut believed both were
in the progess of turning around which would have caused them £
then be facing in an easterly direction. Patty Nielson went on to
state it was at this same time she was "grazed" by what she
believed was a bullet. Patty Nielson stated the injury she
received from being "grazed® was to the right shoulder area.
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Patty Nielscon stated after being "grazed," she realized Brian
Anderson had fallen down teo all fours after which she drcopped down
to her knees and began crawling. Patty Nielscn clarified both she
and Brian Anderscn were crawling in an easterly direction towards
the second set of doors which enter directly inteo the scheool.

Patty Nielson indicated she along with Brian Anderson were
successful in crawling to the door farthest north and subseguently
made entry to the achocel. Patty Nielson did point out neither she
or Brian Anderson wers able to completely open the door when making
entry.

Patty Nielscn stated once entry was made into the school
{north hallway area)}, both she and Brian Anderson got up to their
feet and ran to the library. Patty Nielson stated at that point
she assumed the suspect who was firing the weapon was following
them into the school. Patty Nielson stated at the point they
arrived at the entrance to the library, she began to hear
additional gunshots. Patty Nielson was unable to be more gpecific
concerning those gunshots. I0 would note, Patty Nielson was
provided with diagramg to assist in her description of this
incident.

Patty Nielson stated when she entered the library, she
remembered announcing, "Help, there’s a kid with a gun, we’'ve been
shot." Patty Nielson reported at that point she did look back
towards the hallway te see if she was being followed by the suspect
and remembered seeing students moving in the hallway but she could
not identify them. Patty Nielson related she again announced,
"There's a kid with a gun," after which she asked for the leccaticn
of "Ms. Keating." Patty Nielson described as she made the above
statements, she was moving west through the library past the main
counter. Patty Nielson stated it was possible at that point she
began telling students in the library to "get down."

Patty Nielson stated as she passed by the main counter in the
library (going west), she remembered seeing a fellow faculty member
{Rich Long) come out from a north hallway area located in the
library. Patty Nielson was referring to an area which had rooms
located down the hall which ultimately led te the north emergency
exit door. Patty Nieison related when she obsexved Rich Long, she
recalled he was yelling, "Get out of the library." Patty Nielson
gtated based on her recellection, she balieved Rich Long proceeded
east through the library and exited out into the hallway. Patty
Nielson related she was not certain as to specific activity
involving students who remained in the library at that point.
Pursuant to guesticning, Patty Nielson could net recall if anyone
else exited the library at that time,

Party Nielson stated after going around the west side of the
main ecunter, she remembered Brian Anderson passing by her as she
went to go use the phone. IO would note the aforementioned phene
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is located behind the main counter in the library. I0Q further
clarified with Patty Nielscn, Brian Anderson had also gone around
the main counter from the west gide.

Patty Nielson related when she reached the phone, she
remembered dialing "9%11." Patty Nielson stated the reascn she
dialed the first nine was to ensure that she got an outside line.
Patty Nielson stated as she dialed the phone, she remembered
telling herself she needed to "stay calm." Patty Nielson indicated
the only other rscollection she had at that moment was standing
behind the counter (holding the phone) looking out into the
library. Patty Nielson stated she did remember seeing Peggy Dodd
coming from somewhere to the west of her location. Patty Nielson
stated she further recalled Peggy Dodd was "staying low" to the
point where the aforenamed eventuwally began "crawling." Patty
Nielson related she subsequently lost sight of Peggy Dodd and did
not know where she had gone. At that point IO played a 26 minute
tape of the 911 call the forenamed placed on 04/20/%92 at
appreximately 1127 hours. Once the tape was reviewed, Patty
Nielson did indicate it appeared to be accurate in terms of her
recollection of the incident.

Patty Nielson stated moments after dialing "9911," she made
contact with whom she now identified as a Jefferscon County
Sheriff's Department dispatcher. Peggy Dodd reiterated she
attempted to stay calm so she could explain the situation which was
cccurring at Columbine High School. Patty Nielson stated she
recalled providing the dispatcher with the basic information which
included the fact there was a student on the premises who was
firing a weapon. Patty Nielson stated as she continued to speak
with the dispatcher and provide information to assist the deputies
responding, she began to hear gunshots and yelling which sounded as
though it was coming closer to the library. Patty Nielson stated
she was certain the gunshots and yelling were now coming from the
hallway cutside the library but pointed cut she could not see
anyone at that peint. IO confirmed with Patty Nielson from the
point she was at, she could see out into the hallway, howaver, her
visibility was limited based on the configuration of the docrway
and one windew (located teo the south) which faced out into the
hall.

Patty Nielson related about that time she remembered seeing
smoke begin to enter the library. Patty Nielson explained the
smoke rose up towards the ceiling as it began to enter the library
from the hall. Patty MNielson related at that point, it was her
belief the hallway had become filled with smoke. When aasked to
describe the smoke, Patty Nielson stated it could best be described
as "dark and cloudy."

Patry Nielscn indicated at the point she began to see smoke

entering the library, she then "get down on the floor." Patty
Nielsen went on to state at the peint she got down cn the floor,
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she was still in contact with the Jefferson County Sheriff’s Cffice
dispatcher and remembered yelling to the students present in the
library. When asked what she was yelling at that time, Patty
Nielson stated she believed she was telling the students to stay
down. Patty Nielson indicated one of the main reasons she
continued to yell cut to the students was she wanted teo "reassure
them somebody was doing something.”

I0 confixmed with Patty Nielson up to this point she had been
advising Jefferson County Sherifi’'s Qffice dispatchers of the
situation, sgpecifically that she was now present in the library and
she had seen a student firing a weapon. 1In addition, Patty Nielson
indicated the Jefferson County Sheriff's Cffice dispatch was
further advised there were injuries as a result of the shooting.
Patty Nielson went on to state as she was speaking with the
dispatcher shortly after the 911 contact was made, she clarified
sie had continued to instruct students to stay down under the
tables. Patty Nielson stated she alsc believed ghe had informed
the dispatcher one suspect had entered the school and was in the
hallway ocutside the library.

Patty Nielson went on to state approximately two minutes into
the %11 call, she began t¢ hear additional gunshots or explosicns
which she now knew were taking place right ocutside the library.
Patty Nielson clarified up to this peoint it was her belief there
was only one suspect invelved in the shooting.

Patty Nielson stated a short time later she began to think
there was possibly more than one suspect. When asked to elaborate,
Patty Nielson explained based on the "yelling® and "voices" she was
hearing directly outside the library entrance, she began to
conclude there was more than one suspect. Patty Nielson stated she
ecould not recall any specific statements made by the suspects at
that time but remembered thinking she was hearing more than one
voice and more than cne perxsen "yelling.® Patty Nielsen explained
as she continued to hear shots and possible explosions out in the
hall, she continued teo caution students in the likrary to "stay
down or stay on the floor." Patty Nielson fuxther recalled during
this time frame providirng the dispatcher with a suspect
description. Patty Nielson then told 10 when she was describing
the suspect to the dispatcher, she remempered she was only thinking
there was one individual invalved. Patty Nielson stated after she
had described the suspect to the dispatcher, it was at that point
she began to think that there wers possibly two suspects involved
for the reascons stated above.

Patty Nielson next told IO there was either a loud gunshot or
explosion directly outside the library which she recalled occurred
just seconds before the suspects entered the library. Patty
Nielson stated at the point the suspects sntered the library, she
knew for a fact there wers two. When asked to elaborate, Patty
Nielscon stated she could hear the suspects’ movements directly on

JC-001- 000086



PIRNARR Arvada Police/Court System

Arvada Police Department
NARRATIVE
========================:.=-—-====l=ﬁ===========z======xﬂ===¢===ﬂ===================—
Ref # 99-12087 Reported Date 04/20/1999 Time 12:39:32
Type ASSTOA Status RTF

Location 201 § PIERCE ST

DET126 07/29/1993% OQOZSB/BOATRIGHT/KK

the other side of the main counter she was hiding bhehind. Patty
Nielson stated based on the movements she heard (walking type
neises), she determined there were two suspects. Patty Nielson
stated once the suspects had entered the library, she remembered
she gtarted whispering when speaking to the dispatcher. Patty
Nielson stated she initially began whispering the "Lord's Prayex"
at which time she alsc moved further underneath the desk to provide
better concealment. Patty Nielson stated at that peint she was
angling in a scutherly direction and was still in contact with the
Jefferson County Sheriff's Department dispatcher.

Patty Nielsen stated she continued reciting the Lord’s Prayer
until she heard the dispatcher ask her her name. Patty Nielson
stared she did respend te the dispatcher by indicating her name was
"Patty Nielscn." Patty Nielson stated after providing the
dispatcher with her name she then indicated, "They’re in here."
Patty Nielson stated she wanted the dispatcher to understand the
suspects had now entered the library. Patty Nielsen stated it was
also at that same time she hegan to hear at least one of the
suspects demanding that everyone "get up." Patty Nielson stated
she believed the suspect repeated that demand several times.
Pursuant to questicning, Patty Nielson stated when the suspects
initially entered the library she knew based on their movement they
were going in a westerly direction. Patty Nielson stated the
suspects were in fact moving in a westerly direction when she heard
them demand that students in the library "get up." Patty Nielson
told IO to the best of her knowledge she did not believe any of the
students complied with the suspect‘'s demands. Patty Nielsen teold
IO it was at that time she began to hear gunshets on the west side
of the library. Patty Nielson was unable to recall the number of
gunshots she heard but it was her belief that the suspects were
"going around and shooting every sctudent who was hiding underneath
the tables." Patty Nielson told IO shortly after she began to hear
the initial gunshots she then "dropped the phone." IQ clarified
with Patety Nielson she was still concealed under the main counter
facing what she believed was a southerly direction. Patty Nielson
did point cut once gshe had let go of the phone she moved further
back into the open space in an effort to provide better concealment
from the suspects. )

Patty Nielson stated once she knew shooting was going on
inside the library she began to hear "hooting and hollering."
Patty Nielson stated it was very clear in her wind the suspects
were "enjoving themselves." Patty Nielson reiterated it was her
belief the suspects were methodically going te each table and
shosting the students who were hiding underneath those tables.
Patty Nielson alsoc stated she heard the suspects taunting various
students. When asked specifically what she heard, Patty Nielsen
stated she remembered one of the suspects stating to somecne, "You
think those glassas look cocl' or "You think theose glasses are
ccol." Patty-Nielson stated it was ¢lear in her mind the suspects
were actempting to humiliate the victims prior to sheooting them.
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I0 asked Patty Nielsen if what she had previougly described had all
cccurred on the west side of the library, Patty Nielson responded
in the negative. Patty Nielson reiterated the incident she began
on the west side of the library, however, she knew at one point she
could then hear gunshots on the east side of the library. Patty
Nielson stated the "hooting and hollering" was basically continuous
throughout the incident but she could not be more specific
concerning the points when she heard the suspects trying to
humiliate the victims.

When asked if she could recall any other statements made by
the suspects, Patty Nielson responded in the affirmative. Patty
Nielson stated at one point she remembared hearing a suspect vell
to a victim, "Who do you think you are" and at some other point she
heard one of the suspects yell, "Kill all the jocks." Patty
Nielson again clarified she could not recall in a specific sequence
what was saild when but remembered hearing the above comments.

Az Patty Nielson continued to reflect on the incident in the
library she began to rzcall additional details. Patty Nielson
specifically began to recall other comments she had heard made by
the suspects and possible victims. When asked to elaborate, Patty
Nielson stated at one point during the incident she remembered
hearing "a boy being confrontaticnal with them." When asked to
elaborate, Patty Nielson stated the confrontation was strictly
verbal but remembered hearing the unidentified male student state
words to the effect of “that's ehough, he's dead." Patty Nielson
told IC up to this point she could not be specific in terms of
where the individuals were located when they were making variocus
comments but believed the above described comment occurred further
south in the libkrary towards either the center or far east
sections.

Patty Nielson then recalled hearing one of the suspects
comment, "What do we have here, a nigger." Patty Nielson explained
after hearing that comment she then heard gunshots and assumed
another student had been shot. Patty Nielson was unable to
identify the location where that comment originated. Patty Nielson
did clarify after hearing each gunshot she assumed another student
wazs being shot.

As Patty Nielson continued to recall comments made by the
suspects and victims she remembered hearing a female voice near
table #1 or #2 on the east side of the library. When asked what
she heard coming from that location, Patty Nielson stated she heard
the female voice stated, "Oh God, oh God, oh Ged." Patty Nielson
relarted in response to the above statements by the female student,
sh2 then heard one of the suspects ask, "You believe in God?“

Patty Nielson related she believed the suspect repeated the
questicon and again asked the female, "You believe in God?" Patty
Nielson stated in respeonse te the suspect’s guestion she then heard
the female student reply, "Yes" but reported that voice was very
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*soft and quiet." Patty Nielson added she believed the victim was
"erying" during the above verbal exchange with the suspect. Patty
Nielson went onto state when she heard the female’'s wvoice she
remembered thinking that the female was possibly "moving" as she
was speaking. Patty Nielson was unable to be more specific in
terms of that incident other than to reiterate she knew those
comments were coming from a location near table #1 or #2.

When asked what else she could remember related te this
incident, Patty Nielson stated there geemed to be comtinuous
gunfire during the course of the incident intermingled with the
above described suspect and victim statements. Patty Nielson
stated she also remembered at one point hearing glass breaking and
assumaed it was coming from the west windews, however, she could not
be certain. At that point in the interview, Patty Nielson again
told IQ in respect to the comments she was unaple te recall the
sequence and with only a few exceptions was unable to recall where
any of the comments originated. IO confirmed with Patty Nielson in
respect to the comments, 1f she was able to identify a general area
or location from which they originated that information was
reported and to the best of her knowledge accurate.

When asked what she next recalled, Patty Nielson stated at cne
point just prior to the suspects leaving the library, she knew they
had come up and walked behind the main counter. Patty Nielson
stated when she knew the suspects were behind the counter she
remembered hearing a student state, "I don't want to get in
trouble, I don‘t want to get in trouble.® Patty Nielson then heard
one of the suspescts respond to the student by stating, "You don't
know what trouble is." Patty Nielsen believed the suspect then
referred ta the student as "pathetig." Patty Nielson related
earlier in this incident she had als¢ heard one of the suspects
refer to ancther student as "pathetic."

Continuing with Patty Nielsen's explanation of the incident,
the forenamed stated she then heard the second suspect confront
that same student (referred to above). Patty Nielson heard the
suspect state to the student, "Whatta we got here, a fat boy?"
Patty Nielson next heard cne of the suspects tell the other suspect
he could "deo whatever you want with that one, I don’t care." Patty
Nielson concluded the suspect was again referring to that same
student. At that point I0 clarified with Patty Nielson both the
suspects wers located behind the main counter and it was her belief
the student they were in contact with was also located somewhere
behind the counter. Patty Nielson clarified she could not see that
student nor did she ever see that student during the course of this
incident.

Patty Nielson related after hearing the above verbal exchange
she did not specifically hear what either of the suspects intended
ta do with the student they had been threatening. Patty Nielson
reporced the next comment she did hear from one of the suspects had
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"something to do with guns." Patty Nielson was unable to be more
specific concerning that point. Patty Nielson stated after she
heard the reference to the guns she could then hear movement behind
the main counter and believed one of the suspects had possibly set
something down as he walked past her location. Patty Nielson was
referring to the counter area where the suspect may have placed an
item. Patty Nielgon teld I0 it was at that point she thought she
was going to "be shot." Patty Nielson did relate as the suspect
had walked past her location she was able to glance over to the
side and obsexrved that individual wearing "black pants and black
boots. "

Within moments of making that observation, Patty Nielson then
heard cne of the suspects state, "Wait there’'s one more thing."
According to Patty Nielson, one of the suspects then picked up a
chair located bhehind the main counter and threw it down on top of
the desk. Patty Nielson stated the chair struck the dask directly
above where she was concealed. Patty Nielsoen told IQ at this point
she was uncertain as to whether or not the suspects knew she wag
present.

Patty Nielson related after the chair had been thrown on top
of the degsk she then heard one of the suspects state, "Let’s get
dewn to the Commons." Patty Nielson indicated that comment
indicated to her that the suspects were preparing to leave. Patty
Nielsun stated she did not actually see the suspects leave but soon
thereafter did not recall hearing any additional movement behind
the main counter. Patty Nielson further clarified she did not hear
any addicional shots or explosions occurring in the library after
hearing that comment.

Patty Nielson stated approximately five minutes after she
believed the suspects had left the library she came out from behind
the counter and loocked out into the library. Patty Nielson stated
she did not recall specifically seeing anyone but remembered seeing
"tennis shoes" around the atrea what‘s been identified as tables #3
and $#10. Patty Nielson was unable to be more specific concerning
that peint. Patty Nielson was asked if she recalled seeing anyone
when she looked out inte the library. Patty Nielson responded in
the negative and then added, "I assumed everyone was dead." Patty
Nielson stated at that point she crawled on her hands and knees
back into a "kitchen® type area located directly north behind the
main counter. Patty Nielson explained she then crawled into a
cupboard (located directly off the flsor) where she closed the
doors and concealed herself. Patty Nielson stated it was at that
point she looked at her watch and recalled the time being
approximately 31145 hours. Pursuant to guestioning, Patty Nielson
reported she did not actually hear anyone (suspect or victim} leave
the library prior to or after she moved into the kitchen area.
Patty Nielson went onto state she assumed she was the only one left
alive in the library. Patty Nielson related it was not until later
that she realized others were present.

JC-001- 000090



PIRHARR Arvada Police/Court System

Arvada Police Department
NARRRATIVE
SR IS S S SN O AT T SR I S S S S S S S S S ESES S S S S SN R eSS ERSSEIRE=SSESSnE=SSS
Ref # 99-12067 Reported Date 04/20/1999 Time 12:39%:32
Type ASSTOA Status RTF

Location 6201 S PIERCE ST

DET128 07/29/1999 080299/BOATRIGHT/KK

I0 subsequently asked Patty Nielson to explain what occurred
after she concealed herself in the cupboard in the kitchen area.
Patty Nielson explained she could still hear what she believed were
gunshots and explosions from inside the school. Patty Nielson
clarified the aforementioned noises were not coming from the
library but some place else within the school. Patty Nielson
related there were alsc times where there was silence after which
it would again erupt in either what she believed weres gunshots or
explosions. Patty Nielson was unable to be more specific
concerning the apumber of gunshots or explosions she heard. Patty
Nielson then related it was also during this same time frame she
could still hear the suspects "yelling" somewhere inside the
school. Again, Patty Nielson indicated the aforementioned yelling
was not coming from inside the library

When asked if she could put a time frame to the aforementicned
observarions, Patty Nielson stated she knew she had made the above
cbservations pricr to hearing "helicopters." Party Nielson stated
at one point while hidden in the cupboard she definitely heard
helicocpters but pointed out she was still hearing what she believed
were gunshets coming from somewhere in the school. Patty Nielson
stated as time passed she could feel her left foot beginning te
cramp and she was alsc having pain in her shoulder from the gunshot
injury. Patty Nielson then attempted to describe to 10 the
position she was in while concealed in the cupboard. In brief,
Pacty Nielson described a very cramped area which did not allow her
te move any of her extremities, thus causing joint pain along with
cramping. Patty Nielscn specifically mentioned pain she
exparienced in her shoulders/neck area due to the fact her head had
to be bent forward in order to £it in the cupboard. Patty Nielscn
also recalled trying to suppress coughs while being concealed.

10 confirmed with Patty Nielson upon entering the cupboard she
was still hearing gunshots and what she thought were explosions.
She also heard yelling which she attributed to the suspects. IO
further verified all those noises were coming from outside the
library. When asked if she could recall anything else up to that
point, Patty Nielson paused and then responded in the affirmative.
Patty Nielson stated she believed she could hear a phene ringing in
the library somewhere. Patty Nielsen was unable to be wmore
gpecific concerning that peint.

Patty Nielson did indicate there was one point where an event
took place that she could reference back to an approximate time due
to the fact she looked at her watch. When asked to elaborate,
Pacty Nielson indicared she remembered hearing movement in the
kitchen area. Patty Nielson stated she then looked out into the
k¥itchen area through a small opening created by the cupboard door
net closing completely. Patty Nielson stated at that point she saw
a female in a dress and moments later reccognized that person as
Lois Keen, a library assistant. Patty Nielson stared at that point
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she made contact with Lois Keen who was now standing in the kitchen
area near where she was hiding. IC confirmed with Patty Nielson
she did not get ocut from the cupboard when spezking with Lois Keen.
When asked what occurred during that conversation, Patty Nielson
stated she remembered Lois Keen asking, "Patty, do you know what’'s
going on, have they caught them." Patty Nielson stated she
responded to Lois Keen in the negative and then related to IO this
wag the first time she realized there were cthers present in the
library who were still alive. Patty Nielson stated her
conversation with Lois Keen was very brief and was conducted in
whispers.. Patty Nielson stated based on her conversation with Lois
Keen neither were able to determine whether or not the suspects had
been apprehended or where they were presently located. Patty
Nielson did indicate when speaking with Lois Keen, the forenamed
reported she along with Carcl Weld were hiding in the "RNN room.*
Patty Nielson peinted out it was later she learned the forenamed
assistants were hiding in the '"soundproof booth." Patty Nielson
stated her conversation with Lois Keen was very brief after which
both Lois Keen and Carol Weld walked back towards what Patty
Nielson believed was the RNN room. Patrty Nielson stated it was her
impression both the forenamed were going to coentinue hiding in that
location. Patty Nielson then commented there was no discussion
between herself and Lois Keen in terms of all three of them hiding
together or any plan of action related to their situation,

patty Nielson stated within a couple of minutes after the
above described situation occurred she again heard "gunfire.”
Patty Nielson reported the gunfire was very close and it was her
fear that Carol Weld and Lois Keen had been c¢aught by the suspects
and killed. When asked how many shots were fired, Patty Nielson
stated, "Enough to kill those two ladies.* IO verified with Patty
Nielson she was certain there were at least two shots fired at that
point. Patty Nielson stated it was possible there were more than
two shots but simply remembered thinking that the number of shots
she heard were certainly encugh teo kill Lois Keen and Carcl Weld.
Patty Nielson stated she remembered thinking that Lois Keen and
Caral Weld had not made it back to theiy original hiding place
pricr to being caught by the suspects.

Pursuant to questioning, Patty Nielsen reported the above
described gunshots (which occurred shortly after 1300 hours}
seemed very close and it was her belief those gunshots came from
inside the library. Patty Nielson pointed out since the time the
sugpects left the library originally she had not heard gunshots
that seemed to be as close as the ones she just described. Patty
Nielsen was unable to be specific in terms of where the gunshots
may have originated in reference to a specific area in the library.
Patty Nielson again commented it was simply her impression the i
suspects had caught Lois Keen and Carol Weld as they were returning
to their hiding place in the RMN xoom. When asked if she believed
that was where those gunshots came from, Patty Nielson stated she
could not be certain and could only indicate that they seemed
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close. Patty Nielson repeated after the above described gunfire,
she did net hear any additional gunfire which seemed to be that
close.

When asked what other observations she made after that point,
Patty Nielson stated she remembered sporadic gunfire (from a
distance) along with the "bells." IO confirmed with Patty Nielson
she was referring to the school bells which rang at the beginning
and the end of ewvery class. Patty Nielscn stated she also recalled
hearing "glass breaking" which she stated lasted "for awhile.®
Patty Nielson could not be specific in terms of where the noise
originated but knew it had to be scmewhat close due to the fact she
could hear it. Patty Nielson was asked if she could estimate the
time frame when she heard the glass breaking. Patty Nielson stated
she believed it would have been sometime between 1330 and 1400
hours but definitely after the loud gunshots she reported above.
Patty Nielson then pointed out it was around 1400 hours she
recalled hearing a "beeping noise" which she remembered thinking
was possibly a "bomb." Patty Nielson stated the "beeping noise”
was close to her location, however, she could not specifically
identify its origin. IO did confirm with Patty Nielson that she
heard the glass breaking pricr to hearing the beeping noise which
she believed began at approximately 1400 hours.

Patty Nielseon stated after approximately 1400 hours she did
not recall hearing miuch additiocnal gunfire. Patty Nielson stated
there were periods where everything was very gquiet and she would
hear what she thought was possibly an explosion noige or gunfire.
Patty Nielson stated she wasn’t specifically timing any events but
recalled thinking there was about a 20 minute delay in between
periods when it was very quiet and when she would hear either a
gunfire or expleosicn noise.

Patty Nielson stated sometime between 1500 and 1515 hours she
again heard someone in the library. Patty Nielson stated she could
hear walking and assumed one or both of the suspects had returned.
Patty Nielson then identified the noises as coming from inside the
kitchen arsa and became very concerned. Patty Nielson stated she
thought it was possible the suspects were continuing to look for
pecple who had hidden during this course of this incident. Patty
Nielson stated while thinking the above thoughts the cupboard deox
cpensed ¢uickly at which time she saw Lois Keen bent over laoking
into the cupboard. Patty Nielson recalled Lois Keen immediately
gtating tec her, "You're still in there.! According to Patty
Mielson, Lois Keen went onto state she assumed the suspects had
found her (referring to Patty Nielson) shortly after their last
contact. Patty Nielson specifically recalled Lois Keen stating, "I
thought they shot you." Patty Nielsen then pointed out it was
apparent Lois Keen and Carol Weld had alse heard the same gunshots
shortly after their previcus meeting and had come to the same
conclusicn. Patty Nielson stated she too told Lois Keen it was her
belief they had been shot shortly after their last meeting.
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Patty Nielson related the above contact was again brief in
nature and was conducted in low veoices or whispers. Patty Nielson
stated at the end of that conversation either she nor Lois Keen
then closed the cupboard deor. 1IC clarified with Patty Nielscn she
remained in the cupboard concealed as Lois Keen appeared to be
walking back out into the library.

Patty Nielson stated moments later either Carcl Weld or Lois
Keen yelled back in her directicon, "Patty, come on, Patty, come
on." Patty Nielson stated based on the volume of the voice she
heard she realized there was no effort being made teo conceal
anyone’ s whereabouts. Patty Nielson stated she subsequently opened
the cupboard door and could see ocut through the doorway into the
area located behind the main library counter. Patty Nielscon
explained she was able to observe both Lois Keen and Carol Weld.
Patty Nielson reported the "ladies" were then directing her to come
cut from her place of hiding and somehow indicated that "SWAT"
officers were ocut in the hall. Patty Nielson subsequently crawled
out from the cupboard and made her way into the library stopping
behind the main counter. Patty Nielson indicated from that point
she could see SWAT officers ocut in the hall directly outside the
library. Patty Nielson stated the SWAT ocfficers then directed her
out into the hall and began her evacuation. Patty Nielson did
point out the SWAT officers were taking precautions for their
welfare as well as hers as she was being directed down the stairs
inte the Commons. Patty Nielsen reported they were subsequently
directed to exit the schoel via a west door in the Commons area.
Patty Nielson stated from that point she ran up the stairs to a
grass area which is located directly outside the west entrance
where she had originally been shot. FPatty Nielson stated from that
point she was contacted by the police and then taken to safety.

Pursuant to guestioning, Patty Nielson explained during this
incident she was unaware Pat Ireland had escaped from the library
via a west window and the suspects had actually returned to the
library where they were later found dead of gunshot wounds to the
head. At that point Patty Nielson reiterated cbservations she had
made which could possibly be congistent with those events.
Specifically, Patty Nielson made reference to hearing the gunshots
which occurred shertly after 1300 hours which she knew were very
close in proximity to her location. Patty Nielson reiterated
throughout the course of this incident, she did not hear any
additional gunshots which she felt could have been any closer.
Patty Nielson did clarify she was not stating the aforementioned
gunshots were the ones that in fagt killed the suspects,

Patty Nielson also made reference to the point sometime
between approximately 1330 and 1400 hours when she heard glass
breaking. Again Patty Nielsen was not indicating she could cenfirm
that was the noise caused when Pat Ireland escaped the library via
cone of the west windows.
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Patty Nielson indicated to IO in the event she had additional
recollections, she would contact him with that information. IO
subsequently concluded his contact with Patty Nielson. See the
diagrams and $11 tape for complete details.
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Connecting case Jefferson County Sheriff’s Department 99-762%5

On 08/23/9%, Detective Boatright (IO) was contacted by
Detective Kate Batten of the Jefferson County Sheriff’s Department.
Kate Batten subseguently recquested IO recontact Patti Nielson and
interview her regarding a statement appearing in an August 22, 1899
Rocky Mountain News article. In brief, the statement reads, "Art
teacher Pattl Nielson, hiding in a cabinet, heard veoices in uniseon

count, ‘one! two! three!’ then she heard a loud hoom." Refer to
the aforementicned Rocky Mountain News article for complete
details.

I0 along with Detective Batten then discussed the previocus
interview conducted with Patti Nielson occurring on 05/25/%%. 1IC
would note he was the detective conducting that interview and at no
time did Patti Nielson ever provide information as was documented
in the Rocky Mountain News article dated August 22, 183%9.
Additicnally, at no time did Patti Nielson ever offer specific
information related to the point where Eric Harris and Dylan
Klebold were fatally shot. It was determined IO would recontact
Patti Nielson and clarify the abowve issue. The above lead has not
been assigned a DN # and Detective Batten is aware of that fact.
Detective Batten indicated she would assign a DN # and complete the
appropriate paperwork when this report is reviewed.

Cn 08/24/99 at approximately 0845 hours IO contacted Pattil
Nielsen via telephone. IC subsequently confirmed with Patti
Nielson she was aware of the fact she had been gquoted in the Rocky
Mountain News article as documented above. When asked if that was
an accurate account of the incident ocecurring on 04/20/99, Patti
Nielson responded in the negative. Patti Nielson teold IO she at no
time has ever spoken with either Lynn Bartells or Carla Crowder
{News staff writers responsible for the article}. Patti Nielsen
went on to state to her knowledge she has never been interviewed by
a Rocky Mountain News writer. Patti Nielson explained she did
recall giving an interview to the Denver Post approximately 2 1i/2
to 3 months ago but again denjed making the statement which was
quoted in the Rocky Mountain News article.

Patti Nielson told IO she was unclear as to who the source for
that quote was but speculated someone she had possibly spoken with
relayed that information to the Rocky Mountain News writers. When
asked for further clarification on that point, Patti Nielson stated
over the course of time she has had numercus conversations with
friends, students and associates where she has speculated on how
Eric Harris and Dylan Klebold died. Pattl Nielson stated she could
have envisioned a2 "scenario" where the two suspects did something
like a countdown and then shot themselves simultanecusly. Patti
Nielson quickly peinted out what she described was pure speculaticn
and she made no cbservatieons concerning that point.

When asked if she had any additional infeormation she felt was

JC-001- 000098



PIRNARR Arvada Police/Court System Page 2

Arvada Police Department 08/30/199%
NARRATIVE
=SSt o= S==C R SS S S EE SRR IR T T S R I N e Y S S ST S R T S S S S S S S S S S R S S T S R ¥ s == S s s =S
Ref # 935-12087 Reported Date 04/20/1593 Time 12:39:32
Type ASSTOA Status RTF

Location 6201 5 PIERCE ST

DET135 08/27/1599 082695/BOATRIGHT/MO

relevant te this investigaticon, Patti Nielson responded in the
affirmative. Patti Nielson went on to explain even though she made
no gpecific observations concerning the point where BEric Harris and
Dylan Klebold died, she said did have a “feeling." Patti Nielson
explained she was again simply "speculating" but felt that Eric
Harris and Dylan Klebold had shot themselves "simultaneously."
Patti Nielson went on to gstate approximately cone half hour to 45
minutes pricr to being evacuated by SWAT membars she did recall
hearing a "boom" noise which she believed came from the southwest
corner of the library. Patti Nielson reiterated she made no
additional observations and was simply “speculating" that noise
could have been associated with simultaneous gunshots resulting the
death of Eric Harris and Dylan Klebold. Patti Nielson stated she
had no additional information related to this investigation. IQ
would nete during his previcus interview with the forenamed on
05/25/99 Patti Nielson did not disclose hearing a "boom" noise
emanating from the southwest corner of the library occurring
approximately one half hour to 45 minutes pricr to being evacuated.
I0 would note Patti Nielson indicated she was evacuated from the
library sometime between 1500 and 1515 hours on 04/206/9%. IO
concluded his contact with Patti Nielsgon.
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